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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 2/2010 
Caràcter: ordinària  
Data: 26 de febrer de 2010 
Horari: de 11:00 a les 15:17 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,   Paer en cap 
Marta Camps Torrens,    1a Tinent d'Alcalde 
Josep Presseguer Gené,   2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,   3a Tinent d'Alcalde 
Montse Parra Albà,    4a Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,   5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,   6a Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,   Regidor 
Oriol Yuguero Torres,    Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,   Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,   Regidora 
Juan Gómez López,    Regidor 
Sara Mestres Llusà,    Regidora 
Luis Franco Bergua,    Regidor 
Neus Brocal Mañas,    Regidora 
Isidre Gavín Valls,    Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,    Regidor 
Miquel Padilla Díaz,    Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,    Regidora 
Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Enric Montanya Mias,    Regidor 
Montserrat Bergés Saura,   Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,   Regidor 
Ramon Camats Guardia,   Regidor 
Ismael Zapater Zapater,   Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,    Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,   Tresorera 
Enrique Vicente Añaños,   Secretari general adjunt 
Montse Tomàs Pallerols,   Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE LES ACTES CORRESPONENTS AL PLE ORD INARI DEL DIA 29-1-
2010 I AL PLE EXTRAORDINARI  DEL DIA 22-12-2009 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar les dues actes corresponents al Ple ordinari del dia 29 de 
gener de 2010 i al Ple extraordinari del dia 22 de desembre de 2009. 
 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDI A DES DEL DARRER 
PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer Ple i que 
van del núm. 182 fins al núm. 838 ambdòs inclosos. 
 
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE DIVERSOS DECRETS D'AL CALDIA 
 
La corporació resta assabentada dels següents decrets d'Alcaldia: 
 
- Decret de data 24-12-2009 de correcció d'errada en la proposta d'acord del Ple de 22-12-
2009 relatiu a la plantilla orgànica 2010 i modificació del catàleg de llocs de treball. 
- Decret de data 3-2-2010 de modificació de la composició del Consell Assessor per a la 
Societat de la Informació de Lleida.  
 
 
 
4.- PROPOSTA A LA JUNTA GENERAL DE LA SOCIETAT CENT RE DE NEGOCIS I 
CONVENCIONS SA.  DE SUBSTITUCIÓ D'UN MEMBRE EN EL C ONSELL 
D'ADMINISTRACIÓ,  A PROPOSTA DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta d'Alcaldia: 
 
1r. Proposar a la Junta General de l'empresa mixta "Centre de Negocis i Convencions SA" 
que, de conformitat amb el previst en els seus estatuts socials, procedeixi a la substitució  del 
membre del Consell d'Administració designat a proposta del grup municipal de CiU de 
l'Ajuntament de Lleida, Sr. Josep Tarragona i Montalvo, que serà substituït pel Sr. Isidre 
Gavín i Valls. 
 
2n.  Donar trasllat del present acord a la Presidència de la Junta General i a la secretaria de 
la Junta General i del Consell d'Administració de l'empresa mixta "Centre de Negocis i 
Convencions SA", als efectes legals i estatutaris previstos.  
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5.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL PATRONAT DE 
PROMOCIÓ ECONÒMICA DE LA DIPUTACIÓ DE LLEIDA, EL CE EI LLEIDA, 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, EL CONSORCI DE PROMOCIÓ ECO NÒMICA I LA PIMEC, 
PEL DESENVOLUPAMENT DEL PROJECTE "FORÇA AUTÒNOMS" 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta d'Alcaldia: 
 
Ratificar el conveni  de col·laboració signat el passat dia 15 de gener entre el Patronat de 
Promoció Econòmica de la Diputació de Lleida, la fundació Centre Europeu d'Empreses i 
Innovació de Lleida (CEEI-Lleida), l'Ajuntament de Lleida, el Consorci de Promoció 
Econòmica de Lleida i la Petita i Mitjana Empresa de Catalunya (PIMEC), pel 
desenvolupament del projecte "Força autònoms". 
 
 
 
6.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXPEDIE NT PER A LA CONCESSIÓ 
DE LA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT CULTURAL O ARTÍ STIC A LA SRA. PEPITA 
CERVERA ALANDÍ 
 
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 9-2-2010, que en la seva part 
dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en la Sra. PEPITA CERVERA ALANDÍ, per a la concessió al seu favor d'una Medalla de la 
Paeria al mèrit cultural o artístic. 
 
2n. Nomenar a S.Sa. Montserrat Parra Albà, regidora instructora de l'expedient i al Sr. Lluís 
Sanmartín Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 
 
 
 
7.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXPEDIE NT PER A LA CONCESSIÓ 
D'UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT CULTURAL O ARTÍ STIC A LA SRA. 
MERCÈ MOR I CORBELLA 
 
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 9-2-2010, que en la seva part 
dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en la Sra. MERCÈ MOR I CORBELLA, per a la concessió al seu favor d'una Medalla de la 
Paeria al mèrit cultural o artístic. 
 
2n. Nomenar a S.Sa. Montserrat Parra Albà, regidora instructora de l'expedient i al Sr. Lluís 
Sanmartín Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 
 
 
 
8.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXPEDIE NT PER A LA CONCESSIÓ 
D'UNA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT CULTURAL O ARTÍST IC AL CENTRE 
CULTURAL LLEIDATÀ DE DANSAIRES 
 



 

 

 4 

Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 9-2-2010, que en la seva part 
dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en el CENTRE CULTURAL LLEIDATÀ DE DANSAIRES, per a la concessió al seu favor 
d'una Placa  de la Paeria al mèrit cultural o artístic. 
 
2n. Nomenar a S.Sa. Montserrat Parra Albà, regidora instructora de l'expedient i al Sr. Lluís 
Sanmartín Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 
 
 
 
9.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXP EDIENT PER A LA 
CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT CULTURA L O ARTÍSTIC AL CLUB 
DE VEHICLES HISTÒRICS DE LLEIDA 
 
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 9-2-2010, que en la seva part 
dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en el CLUB DE VEHICLES HISTÒRICS DE LLEIDA, per a la concessió al seu favor d'una 
Placa de la Paeria al mèrit cultural o artístic. 
 
2n. Nomenar a S.Sa. Montserrat Parra Albà, regidora instructora de l'expedient i al Sr. Lluís 
Sanmartín Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 
 
 
 
10.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER LA SRA. EMÍLIA CORONA 
CALVET 
 
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la Sra. Emília Corona Calvet (9003), cap de Secció de Joventut, per exercir un 
segon lloc de treball com a professora associada a la Facultat de Lletres, de la Universitat de 
Lleida, amb una jornada laboral de 4 hores setmanals. 
 
En el supòsit que hi hagi una modificació en la seva activitat, ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans. 
 
 
 
11.- APROVACIÓ PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES PA RTICULARS QUE 
REGIRAN EL CONCURS PER A LA CONTRACTACIÓ DELS  SERV EIS DE NETEJA I 
MANTENIMENT D'EDIFICIS, LOCALS I INSTAL·LACIONS DE L'AJUNTAMENT DE 
LLEIDA I ELS SEUS ORGANISMES AUTÒNOMS 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, amb 21 vots a favor dels grups 
municipals del PSC, PP, ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 6 abstencions del Grup 
Municipal de CiU, s'acorda: 
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1r.- Aprovar el  Plec Clàusules Administratives Particulars que han de regir el procediment 
obert amb diversos criteris d'adjudicació relatiu al contracte de serveis de neteja i 
manteniment d'edificis, locals i instal·lacions de l'Ajuntament de Lleida i els seus organismes 
autònoms, amb un pressupost de 6.508.474,58 euros  + 1.171.525,42.euros  d'IVA, (Total: 
7.680.000,00 euros), que complementa el Plec de clàusules administratives generals 
aplicables als contractes de consultoria i assistència, de serveis, de treballs específics i 
concrets, no habituals, i de subministres, aprovat inicialment segons acord de Ple de data 25 
d'octubre de 1995 i publicat en el DOGC núm. 2139 de 5 de desembre de 1995 i en el BOP  
de Lleida núm. 28 de 2 de març de 1996, interpretat d'acord a la Llei 30/2007 de Contractes 
del Sector Públic. 
 
2n.- Autoritzar la despesa de l'esment contracte per un import de 7.680.000,00  euros  IVA 
inclòs. 
 
3r.-  Iniciar procediment licitatori, mitjançant procediment obert, amb diversos criteris 
d'adjudicació, d'acord amb allò  establert a l'art. 126 de la Llei 30/2007, de 30 d'octubre, de 
Contractes del Sector Públic. 
 
4t.- Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l'Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l'adjudicació, formalització del 
contracte i altres. 
 
 
 
12.- APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS PE R A L'ANY 2010 DE 
LES DIFERENTS LÍNIES SUBVENCIONADORES DE LA REGIDOR IA DE SERVEIS 
PERSONALS I SALUT PÚBLICA DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA  
 
Vista la proposta del gerent de Serveis a les Persones, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  Aprovar la convocatòria pública de línies subvencionadores de la regidoria de Serveis 
Personals i Salut Pública per a l'any 2010 que tindran un termini de presentació de sol·licituds 
 d'un mes des de l'endemà de la publicació d'aquesta convocatòria al Butlletí Oficial de la 
Província.  
 
      1. Ajuts a projectes adreçats a la Gent Gran : 22.000 euros  amb càrrec a la partida 05-
2310-489.01 
 
      2. Ajuts a projectes de prevenció de les situacions de risc de la infància : 16.500 euros  
amb càrrec a la partida 05-2310-489.01 
 
      3. Ajuts a projectes d'atenció a les persones amb discapacitats i/o dependència: 12.000 
euros amb càrrec a la partida 05-2310-489.01   
 
      4. Ajuts a projectes de prevenció i reinserció en drogodependència: 7.500 euros amb 
càrrec a la partida 05-2310-489.01 
 
      5. Ajuts a projectes per a la inclusió de persones i col·lectius en situació de vulnerabilitat 
social: 21.800 euros amb càrrec a la partida 05-2310-489.01 
 
      6 Ajuts a projectes de promoció i protecció de la salut i sensibilització en vers la salut 
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pública: 13.903,81 euros amb càrrec a la partida 05-3130-489.01 
 
 
2n.  Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de Serveis 
Personals i Salut Pública en la persona de la regidora Sra. Mª. Rosa Ball Papiol. 
 
3r.  Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora de les línies 
subvencionadores de Serveis Personals i Salut Pública: 
La comissió avaluadora estarà formada per: 
Sr. Carles Alsinet i Mora         Gerent de Serveis a les Persones 
Sra. Marta Feixa Pàmpols            Cap de Serveis de Programes especialitzats 
Sra. Mercè Tor Palau                 Cap de Secció de Salut Pública 
Sra. Pilar Planella de Rubinat      Cap de UT de Gent Gran 
Sra. Lluisa Conejos Ara       Cap de UT de Drogodependència 
Sra. Aida Cereijo Reche       Responsable l'Àrea persones amb Discapacitats 
Sr. Joan Canut Roig                Cap de UT lluita Contra la Pobresa i Exclusió Social 
Sra. Isabel Prat Corretge       Cap de UT d`infància 
 
Es delega expressament en la Junta de govern local i en l'Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a l'adopció de les mesures pertinent 
en relació a una eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds.  
 
 
 
13.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB EL DEPARTAMENT 
D'ACCIÓ SOCIAL I CIUTADANIA DE LA GENERALITAT I L'A JUNTAMENT DE LLEIDA, 
RELATIU AL SERVEI DE PUNT DE TROBADA DE LLEIDA I CO MARQUES 
 
Vista la proposta de la cap UT Infància i Adolescència, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i el Departament d'Acció 
Social i Ciutadania de la Generalitat de Catalunya, relatiu al Servei de Punt de Trobada de 
Lleida i comarques de Lleida per a la cessió compartida del local situat al c/ Pleyan de Porta 
s/n de Lleida. 
 
 
 
14.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L 'AJUNTAMENT DE 
LLEIDA I EL GRUP DE TEATRE EL CELLER D’ESPECTACLES PER A LA CESSIÓ D'ÚS 
D'UN LOCAL PEL DESENVOLUPAMENT DE LES ACTIVITATS PR ÒPIES DE L'ENTITAT 
 
Vista la proposta del cap de la UT Infància i Adolescència, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i l'Assocaició El Celler 
d'espectacles per a la cessió del local situat al c/ Músic Vivaldi, 27 baixos, per al 
desenvolupament de les activitats pròpies de l'Associació. 
 
 
 
15.- APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS PE R A L'ANY 2010 DE LA 
LÍNEA SUBVENCIONADORA DE LA REGIDORIA DE JOVENTUT D E L'AJUNTAMENT DE 
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LLEIDA 
 
Vista la proposta del gerent de Serveis a les Persones, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  Aprovar la convocatòria pública de línies subvencionadores de la regidoria de Joventut 
per a l'any 2010 que tindran un termini de presentació de sol·licituds  d'un mes des de 
l'endemà de la publicació d'aquesta convocatòria al Butlletí Oficial de la Província.  
 
      Línia 13: Ajuts a projectes adreçats a entitats juvenils: 15.300 euros, amb càrrec a la 
partida 05.2322.489,01  
 
2n. Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de la línia subvencionadora de la Regidoria 
de Joventut en la persona del regidor Sr. Oriol Yuguero i Torres. 
 
3r. Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora de la línia 
subvencionadora de la Regidoria de Joventut: 
 
La Comissió Avaluadora està porfada per: 
Sr. Carles Alsinet i Mora            Gerent de Serveis a les persones 
Sra. Emília Corona Calvet         Cap de Secció de Joventut 
Sra. Elena Aranda Dolcet          Cap UT d'Associacionisme i Participació Juvenil 
Sra. Gemma Domingo Llobet    Cap UT d'Informació Juvenil 
Sr. Juanjo Rodríguez Ruiz         Cap UT de Lleure i Cultura Juvenil 
 
Es delega expressament en la Junta de govern local i en l'Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a l'adopció de les mesures 
pertinents en relació a una eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds.  
 
 
 
16.- APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS PE R A L'ANY 2010 DE 
LES DIFERENTS LÍNIES SUBVENCIONADORES DE LA REGIDOR IA DE PARTICIPACIÓ 
CIUTADANA DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA 
 
Vista la proposta del gerent de Serveis a les Persones, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  Aprovar la convocatòria pública de línies subvencionadores de la regidoria de Participació 
Ciutadana per a l'any 2010 que tindran un termini de presentació de sol·licituds  d'un mes des 
de l'endemà de la publicació d'aquesta convocatòria al Butlletí Oficial de la Província.  
 
      1. Ajuts a projectes d'entitats veïnals : 183.300 euros  amb càrrec a la partida 05-9240-
489.01; 50.000 euros amb càrrec a la partida 79-3340-489.00; 3.000 euros amb càrrec a la 
partida 05-2310-489.01; 17.180 euros amb càrrec a la partida 05-3400-489.01  
 
      2. Ajuts a projectes de cases regionals (comunitats de l'exterior) : 40.050 euros  amb 
càrrec a la partida 05-9240-489.01 
 
2n.  Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de 
Participació Ciutadana en la persona del regidor Sr. Joan Gómez López. 
 
3r.  Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora de les línies 
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subvencionadores de Participació Ciutadana: 
 
La comissió avaluadora estarà formada per: 
 
Ajuts a projectes d'entitats veïnals: 
Sr. Josep Pons i Camps   Cap d'Acció Participativa 
Sr. Paco Colomina Jordana   Cap UT d'Admin. i Gestió de Centres Cívics 
i 2 representants de la FAV 
 
Ajuts a projectes de cases regionals: 
Sr. Josep Pons i Camps          Cap d'Acció Participativa 
Sra. Núria Domenech Rates   Cap de UT de Participació Ciutadana 
i 1 representant de la Federació de Cases Regionals 
 
Es delega expressament en la Junta de govern local i en l'Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a l'adopció de les mesures pertinent 
en relació a una eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds.  
 
 
 
17.- APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS PE R A L'ANY 2010 DE LA 
LÍNIA DE SUBVENCIONS PER A LA CONCESSIÓ D'AJUTS A P ROJECTES 
D'EMERGÈNCIA I  ACCIÓ HUMANITÀRIA DE LA REGIDORIA D E DRETS CIVILS, 
COOPERACIÓ I IMMIGRACIÓ DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA 
 
Vista la proposta de la tècnica en Cooperació Internacional, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar la convocatòria pública de la línia subvencionadora per a la concessió d'ajuts a 
projectes d'emergència i acció humanitària 2010 de la Regidoria de Drets Civils, Cooperació i 
Immigració de l'Ajuntament de Lleida, amb un total de 24.000 euros amb càrrec a la partida 
05.2323.490.00. 
 
2n. Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de Drets 
Civils, Cooperació i Immigració en la persona de la regidora Sra. M. Rosa Ball Papiol.  
 
3r. Es delega expressament en la Junta de govern local i en l'Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a l'adopció de les mesures pertinent 
en relació a una eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds. 
 
 
 
18.- APROVACIÓ CONVOCATÒRIA PER A LA CONCESSIÓ DE S UBVENCIONS PER A 
ENTITATS DE DONES AMB PERSONALITAT JURÍDICA PRÒPIA PER A L'ANY 2010 
 
Vista la proposta del gerent de Serveis a les Persones, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  Aprovar les bases i la convocatòria pública de l'esmentada línia subvencionadora per a 
l'any 2010 que tindran un termini de presentació de sol·licituds  d'un mes des de l'endemà de 
la publicació d'aquestes bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de la Província.  
 
2n.  L'import global dels ajuts compresos en la present convocatòria per a l'any 2010, serà de 
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12.000 euros, a càrrec de la partida 05.2324.489.01. Les convocatòries d'anys posteriors 
fixaran les quantitats de dotació corresponents, segons els previst en cadascun dels 
pressupostos municipals 
 
3r.  Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de la línia subvencionadora de la regidoria 
de Polítiques d'Igualtat en la persona de la  regidora Sra. Neus Brocal Mañas. 
 
4t.  Aprovar la composició de la Comissió Avaluadora, integrada per: 
 
Sr. Carles Alsinet Mora. Gerent de Serveis a les Persones,  
Sra. Sílvia Puertas Novau. Cap Unitat Tècnica de la Regidoria de Polítiques d'Igualtat  
Una persona en representació del moviment associatiu de dones del municipi de Lleida 
 
Es delega expressament en la Junta de govern local i en l'Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a l'adopció de les mesures pertinent 
i en relació a una eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds 
 
 
 
19.- APROVACIÓ DE LES BASES I LA CONVOCATÒRIA DE LA  "IV BECA DE RECERCA 
CRISTINA DE PIZAN". CONVOCATÒRIA 2010 
 
Vista la proposta del gerent de Serveis a les Persones, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar les bases específiques de la VI Beca de Recerca Cistina de Pizan. 
 
2n. Aprovar la convocatòria de la VI Beca de Recerca Cristina de Pizan, amb un import total 
de 9.000 euros. 
 
 
 
20.- APROVACIÓ DE LES BASES I DE LA CONVOCATÒRIA DE L "IV PREMI MILA DE 
PERIODISME PER A LA IGUALTAT DE GÈNERE A LLEIDA". C ONVOCATÒRIA 2010 
 
Vista la proposta del gerent de Serveis a les Persones, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar les bases específiques del IV Premi Mila de Periodisme per a la igualtat de gèner 
a Lleida. 
 
2n. Aprovar la convocatòria del IV Premi Mila de Periodisme per a la igualtat de gènere a 
Lleida, amb un import total de 6.000 euros. 
 
 
 
21.- RATIFICACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L'A JUNTAMENT DE LLEIDA, 
L'AJUNTAMENT DE SUDANELL I L'EMPRESA AIGÜES DE LLEI DA PER A LA 
CONCERTACIÓ DE LA PRESTACIÓ DEL SERVEI D'ABASTAMENT  D'AIGUA POTABLE 
EN EL MUNICIPI DE SUDANELL 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de l'Oficialia Major: 
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Ratificar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida, l'Ajuntament de Sudanell i 
Aigües de Lleida per a la concertació del servei d'abastament d'aigua potable al municipi de 
Sudanell. 
 
 
 
22.- ADHESIÓ DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA AL SISTEMA C ENTRAL D'ADQUISICIONS 
DE BÉNS I SERVEIS DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA QU E GESTIONA LA 
COMISSIÓ CENTRAL DE SUBMINISTRAMENTS 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de l'Oficialia Major: 
 
1r. Sol·licitar l'adhesió de  l'ajuntament de LLEIDA  al sistema central d'adquisicions que 
gestiona la Comissió Central de Subministraments de la Generalitat de Catalunya. 
 
2n. Aprovar la  signatura d'un conveni de col·laboració amb la Comissió Central de 
Subministraments de la Generalitat de Catalunya, amb l'objecte esmentat i aprovar el 
clausulat del mateix, que consta a l'expedient. 
 
3r.  Fer extensible la possibilitat de la seva utilització als organismes autònoms, entitats de 
dret públic, empreses públiques i fundacions amb participació majoritària de la corporació 
local, prèvia comunicació a la Comissió Central de Subministraments. 
 
4t.  Facultar l'Alcalde per procedir a la firma del conveni i de  tots els documents necessaris 
per a l'execució d'aquest acord i perquè realitzi tots els tràmits que calguin per a la seva 
efectivitat. 
 
5è.  Trametre còpia de l'acord i conveni, un cop estigui signat,  a la Direcció General 
d'Administració Local del Departament de Governació i Administracions tal com preveu l'art. 
309 del ROAS i notificar-lo a qui resulti interessat. 
 
 
 
23.- RATIFICACIÓ DE L'APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA M ODIFICACIÓ DEL PGL EN 
RELACIÓ AMB ELS LÍMITS I A LES CONDICIONS DE L'EDIF ICACIÓ EN L'ÀMBIT DEL 
SECTOR SUR 20 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 17 de febrer 
dde 2010, per unanimitat dels 27 regidors que composen la corporació, s'acorda: 
 
1r.  Ratificar l'APROVACIÓ PROVISIONAL de la modificació puntual del Pla general de 
Lleida en relació amb els límits i a les condicions de l'edificació en l'àmbit del sector SUR 20 
amb la rectificació de la superfície destinada a sistema general i sistema local d'equipament 
comunitari. 
 
2n. Traslladar l'expedient a la Comissió Territorial d'Urbanisme de Lleida per a l'aprovació 
definitiva del conseller de PTOP d'acord amb el que preveu l'art. 77 de la Llei d'urbanisme.  
 
 
 



 

 

 11 

 
24.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DEL PGL PE L CANVI DE QUALIFICACIÓ 
URBANÍSTICA, DE ZONA 12AFR A EQUIPAMENT COMUNITARI DE LA PARCEL.LA 
SITUADA AL C/ MANUEL CARRASCO FORMIGUERA, 18, AL SE CTOR SUR 6 
"AUBARÉS" 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data16 de febrer 
de 2010, per unanimitat dels 27 regidors que composen la corporació, s'acorda: 
 
1r.  APROVAR INICIALMENT la Modificació puntual del Pla general d'ordenació urbana de 
Lleida pel canvi de qualificació urbanística, de zona 12AFR a equipament comunitari, de la 
parcel·la situada al carrer Manuel Carrasco Formiguera, núm. 18, al sector SUR 6 "Aubarés" 
de Lleida. 
 
2n.  Demanar informe a la Direcció General de Promoció de l'Habitatge de la Generalitat. 
 
3r.  Sotmetre l'expedient a informació pública pel termini d'un mes. 
 
4t. Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de la Paeria i al 
tauler d'edictes municipal. 
 
 
 
25.- INFORME SOBRE L'AVANÇ DEL PLA PARCIAL URBANÍST IC DE DELIMITACIÓ DEL 
SUR 41 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 18 de febrer 
de 2010, per unanimitat dels 27 regidors que composen la corporació, s'acorda: 
 
1r.  EMETRE INFORME sobre l'Avanç del Pla parcial de delimitació del sector SUR 41, de 
Lleida, promogut per Activitat Industrial Lleidatana, SL en el sentit que per tal de procedir a 
l'aprovació inicial, caldrà aportar nova documentació que incorpori els aspectes detallats en 
l'apartat de Consideracions. 
 
2n. Traslladar l'expedient juntament amb aquest informe a la Comissió d'Urbanisme als 
efectes de tramitar la consulta prevista a l'art. 73.2 de la Llei d'Urbanisme. 
 
3r. Notificar l'acord als interessats. 
 
 
 
26.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DEL PGL EN  L'AMBIT DEL SECTOR 
SUR 7, PER AJUST DEL LÍMIT DE L'ÀMBIT, PER L'AUGMEN T DE LA DENSITAT PER 
HABITATGE DE PROTECCIÓ PÚBLICA I ARTICLE 198 DE LES  NNUU I ANNEX II DEL 
PLA GENERAL 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 18 de febrer 
de 2010, amb  25 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, ERC, ICV-EUi A i del 
regidor no adscrit i 2 abstencions del Grup del PP, que representa el vot favorable de la 
majoria absoluta dels membres de la corporació, s'acorda: 
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1r.  APROVAR INICIALMENT la Modificació puntual del Pla general d'ordenació urbana de 
Lleida en l'àmbit del sector SUR 7, per a l'ajust del límit de l'àmbit i l'augment de densitat 
destinat a habitatges amb protecció pública i l'article 198 de les NNUU i l'Annex II del Pla 
General. 
 
2n.  Demanar informe a la Direcció General de Promoció de l'Habitatge del Departament de 
Medi Ambient i Habitatge i al Servei de Vies i Obres de la Diputació de Lleida. 
 
3r. Sotmetre l'expedient a informació pública pel termini d'un mes. 
 
4t. Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de la Paeria i al 
tauler d'edictes municipal. 
 
 
 
27.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DEL PLA GE NERAL D'ORDENACIÓ 
URBANA EN RELACIÓ AMB LA REGULACIÓ DE L'ÚS COMERCIA L (ARTS. 88, 89, 120, 
147, 163, 176, 177, 201, 202, DT11, DT12, D13 I ANNEX 2) 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 17 de febrer 
de 2010, amb 16 vots a favor del Grup Municipal del PSC i del regidor no adscrit i 11 
abstencions dels grups de CiU, PP, ERC i ICV-EUiA,  que representa el vot favorable de la 
majoria absoluta dels membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r.  APROVAR INICIALMENT la Modificació Pla general d'ordenació urbana de Lleida en 
relació amb la regulació de l'ús comercial (articles 88, 89,120, 147, 163, 176, 177, 201, 202, 
DT11, DT12, DA13 i Annex II). 
 
2n.  Demanar informe a la Direcció General de Comerç del Departament d'Innovació, 
Universitats i Empresa de la Generalitat. 
 
3r.  Sotmetre l'expedient a informació pública pel termini d'un mes. 
 
4t.  Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de la Paeria i al 
tauler d'edictes municipal. 
 
 
 
28.- APROVACIÓ DE LA DELIMITACIÓ DE LA TRAMA URBANA  CONSOLIDADA 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data16 de febrer 
de 12010, amb 16 vots a favor del Grup M. del PSC i del regidor no adscrit i 11 abstencions 
dels grups de CiU, PP, ERC i ICV-EUiA, que representa el vot favorable de la majoria 
absoluta dels membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r.  APROVAR la Delimitació de la trama urbana consolidada (TUC) de Lleida, als efectes de 
l'article 8 del Decret llei 1/2009, d'ordenació dels equipaments comercials. 
 
2n. Sotmetre l'expedient a informació pública pel termini d'un mes. Cas que durant aquest 
termini no es presentin al·legacions, es traslladarà l'expedient a la Direcció General 
d'Urbanisme per a la seva aprovació. 
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3r.  Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de la Paeria i al 
tauler d'edictes municipal. 
 
 
 
29.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE PLA GEN ERAL D'ORDENACIÓ 
URBANA EN L'ÀMBIT DELS BLOCS MARIOLA - CARRER ROSSI NYOL 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 17 de febrer 
de 2010, per unanimitat dels 27 regidors que composen la corporació, s'acorda: 
 
1r.  APROVAR INICIALMENT la Modificació puntual del Pla general d'ordenació urbana a 
l'àmbit dels Blocs Mariola i del carrer Rossinyol. 
 
2n.  Demanar informe a la Direcció General de Promoció de l'Habitatge del Departament de 
Medi Ambient i Habitatge. 
 
3r.  Sotmetre l'expedient a informació pública pel termini d'un mes. 
 
4t. Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de la Paeria i al 
tauler d'edictes municipal. 
 
 
 
30.- DECLARACIÓ INSTITUCIONAL AMB MOTIU DEL DIA INT ERNACIONAL DE LES 
DONES DEL 8 DE MARÇ DE 2010: "100 ANYS FENT POSSIBL E LA IGUALTAT" 
 
Per part del senyor alcalde es dóna lectura al següent manifest que compta amb la 
conformitat de la totalitat dels membres de la Corporació: 
 
"Avui, 8 de març de 2010, commemorem el Dia Internacional de les Dones. I aquest any ho 
fem de forma especial. Recordem que fa 100 anys Clara Zetkin va llançar la proposta 
d'aquesta celebració amb l'objectiu de promoure el sufragi universal femení, i la pau i la 
llibertat per a tothom. 
 
En aquest 100 anys, milions de dones dels cinc continents s'han unit i han lluitat 
incansablement per reivindicar drets de ciutadania històricament negats a les dones. 
 
I s'han aconseguit veritables avenços per a les nostres societats que, en la mesura que 
esdevenen més igualitàries, són també més democràtiques i justes. Però són encara molts, i 
molt importants, els reptes que ens queden per assolir. 
 
Avui, en un context de crisi econòmica i financera mundial, que afecta molt especialment les 
dones, és molt important seguir treballant per a la igualtat de dones i homes i seguir 
reivindicant la seva presència en tots els espais de la vida. 
 
És per això que 
 
a) reivindiquem adoptar mesures positives per tal d'afavorir; 
      - el seu accés a un lloc de treball, a l'habitatge digne i a la capacitació professional; 
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      - la no discriminació salarial i un salari just que els permeti fer front a les seves         
responsabilitats familiars; i, 
      - l'eliminació de la bretxa digital que els limita l'accés a la informació i a la participació 
social. 
b) reivindiquem programes específics per a totes aquelles dones en situació de vulnerabilitat: 
      - les dones grans amb discapacitats, les vídues, les aturades amb responsabilitats 
familiars a càrrec, les dones migrades amb dificultats   d'integració, les víctimes de violència, 
o les malaltes de sida. 
c) reivindiquem que es prenguin en consideració les aportacions de les dones en l'exercici del 
poder polític: 
      -  les mesures encaminades a la conciliació dels temps de treball, familiar, personal i 
d'oci ; 
      - les mesures per afavorir la coresponsabilitat d'homes i dones en les tasques         
domèstiques i de cura d'infants i persones grans dependents per tal que no   siguin les dones 
qui carreguin amb tot el pes de la responsabilitat; i, 
      - l'ordenació de territoris, pobles i ciutats que tingui en compte les necessitats de les 
persones pel que fa a la mobilitat: accés als serveis públics, desplaçaments   al lloc de treball; 
o pel que fa a la seguretat. 
 
Avui també, davant la situació de violència i abús sexual que pateixen les nenes i les dones 
de tot el món, especialment en els llocs de conflicte armat: 
- reivindiquem que parin les guerres i que es protegeixin nenes i dones que en són les   
víctimes innocents. 
- Reivindiquem que es persegueixi aquelles que trafiquen amb dones per explotar-les   
sexualment. 
 
En definitiva, en un dia com avui, volem expressar la nostra confiança en els avenços socials 
per tal que la tan desitjada igualtat entre dones i homes sigui una realitat aconseguida al 
100% a mig termini. Però també volem expressar el nostre compromís de continuar lluitant 
per a la igualtat de drets i d'oportunitats; per tal que la nostra sigui una societat més justa i 
més democràtica". 
 
 
 
31.- MOCIÓ DEL REGIDOR NO ADSCRIT, SR. ZAPATER, PRO POSANT LA 
CANDIDATURA "CATALANO-ARAGONESA: PIRINEUS" PER ALS JOCS OLÍMPICS 
D'HIVERN DE L'ANY 2022 
 
Amb 1 vot a favor del regidor no adscrit i 26 vots en contra dels grups municipals del PSC, 
CiU, PP, ERC i ICV-EUiA, s'acorda rebutjar la següent moció presentada pel regidors no 
adscrit Sr. Zapater: 
 
1r. Instar a l'Ajuntament de Lleida i, en el seu nom el Paer en Cap, a realitzar totes les 
gestions de caire oficial i els tràmits burocràtico-administratius corresponents per tal d'unificar 
les dues candidatures, actualment en marxa, i aconseguir-ne una sola amb la denominació, 
provisional, de: 
"CANDIDATURA CATALANO-ARAGONESA: PIRINEUS" 
(com subnom podria ser: 
PIRINEUS: LLEIDA-BARCELONA-JACA-SARAGOSSA o  
PIRINEUS: JACA-SARAGOSSA-LLEIDA-BARCELONA) 
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2n. Amb posterioritat a la presentació conjunta d'aquesta Candidatura unitària catalana-
aragonesa, sota la marca de denominació conjunta PIRINEUS, es tractarien els temes 
corresponents a la realització dels actes oficials, com són la cerimònia d'inauguració, que es 
podria realitzar a Lleida, i la cerimònia de cloenda i comiat, que es podria realitzar a 
Zaragoza. Altres actes de caire oficial podrien tenir en la tercera ciutat, Barcelona. 
 
3r. Com és natural també, en sendes reunions es tractarien els temes de la utilització 
compartida de les pistes de ski pirinenques, de manera que les diferents competicions 
olímpiques es poguessin realitzar a Jaca i al Pirineu aragonés, al Pirineu lleidatà i, a les 
estacions del Pirineu barcelonés. 
 
4t. Comunicar tots aquests acords a: l'Ajuntament de Jaca, a l'Ajuntament de Zaragoza, a 
l'Ajuntament de Barcelona, a la Diputació de Lleida, a la Diputació de Barcelona, a la 
Diputación General de Aragón, al Govern de la Generalitat de Catalunya, al Consejo Superior 
de Deportes, al Comité Olímpico Español i al Comité Olímpico Internacional. 
 
 
 
32.- MOCIÓ DEL REGIDOR NO ADSCRIT, SR. ZAPATER, PRO POSANT UN CONCURS 
D'IDEES RELATIU A LA FUTURA REHABILITACIÓ DEL PALAU  DE VIDRE 
 
Amb 1 vot a favor del regidor no adscrit, 24 vots en contra dels grups del PSC, CiU, PP i ICV-
EUiA i 2 abstencions del Grup d'ERC, s'acorda rebutjar la següent moció presentada pel 
regidor no adscrit Sr. Zapater: 
 
1r. Que l'Ajuntament de Lleida, a través de la Regidoria de Participació Ciutadana, posi en 
marxa un CONCURS D'IDEES per tal que totes les lleidatanes i lleidatans puguin manifestar-
se obertament i amb tota llibertat sobre la futura rehabilitació del Palau de Vidre. 
 
2n. Que, una vegada recollides totes les propostes que es presentin, l'Ajuntament decideixi 
quin és el millor PROJECTE DE REHABILITACIÓ. 
 
3r. Que l'Ajuntament de Lleida destini la partida pressupostària correspoennt, dintre dels 
Pressupostos de l'any 2011, per tal que aquesta Rehabilitació sigui una realitat el més aviat 
possible. 
 
 
 
33.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUIA PROPOSANT ELABORAR UN 
PROJECTE D'INTERVENCIÓ INTEGRAL PER ÀREES URBANES D 'ATENCIÓ ESPECIAL 
PER AL BARRI DE MAGRANERS 
 
Amb 9 vots a favor dels grups municipals d'ICV-EUiA, CiU i PP, 15 vots en contra del Grup 
Municipal del PSC i 3 abstencions del Grup Municipal d'ERC i del regidor no adscrit Sr. 
Zapater, s'acorda rebutjar la següent moció presentada pel Grup Municipal d'ICV-EUiA: 
 
1. Elaborar un Projecte d'Intervenció Integral per a àrees urbanes d'atenció especial que 
tingui com a objectiu el barri de Magraners  
 
2. Obrir  -a l'efecte de dur a terme l'acord 1-   un procés participatiu al barri de Magraners que 
permeti als seus habitants, tant a títol individual com en nom i representació de la diversitat 
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d'entitats (cíviques, culturals, esportives, econòmiques, etc.), col·laborar amb l'ajuntament per 
tal de redactar una proposta d'Intervenció Integral que s'ajusti tant a les demandes com a les 
necessitats de la zona. 
 
 
 
34.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS D'ERC I DEL PSC EN  LA QUAL S'INSTA  
L'ESTAT ESPANYOL A CANCEL·LAR IMMEDIATAMENT EL DEUT E EXTERN QUE TÉ 
CONTRET HAITÍ, PEL TERRATRÈMOL DEL 12 DE GENER DE 2 010 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent moció presentada pels grus municipals d'ERC i 
PSC: 
 
1r.- Demanar al Govern espanyol que prengui en consideració les següents demandes: 
 
- La cancel·lació total i immediata del 100% del deute extern que encara reclama a Haití, 
sense cap tipus de contra prestació, tal i com també li sol·licita la comunitat internacional. 
 
- Realitzar una auditoria del deute extern que reclama a Haití per tal d'aclarir l'origen d'aquest 
deute. 
 
- Que les ajudes que destini a Haití siguin donacions no reemborsables i que, en cap cas, 
aquestes ajudes es facin en forma de crèdits FAD (Fons d'Ajuda al Desenvolupament), 
crèdits a l'exportació lligats a la contractació de béns i serveis a empreses espanyoles amb 
unes condicions per sota de les del mercat. 
 
- Que les ajudes que destini a Haití no siguin militaritzades; és a dir, que s'atorguin només 
mitjançant les administracions públiques civils i organitzacions i moviments de la societat civil 
organitzada. 
 
2n.- Reclamar al Govern espanyol que, en un moment en què ostenta la presidència de torn 
a la Unió Europea, insti a la comunitat internacional, a cancel·lar el 100% del deute que se li 
reclama a Haití, de manera immediata, incondicional i sense cap tipus de contra prestació. 
De la mateixa manera, que tota l'ajuda internacional sigui en forma de donació no 
reemborsable, no condicionada i de manera no militaritzada. Especialment, sol·licitem que 
s'insti ja al Fons Monetari Internacional a reconvertir el crèdit de 100 milions de dòlars al que 
s'ha compromès, en una donación no reemborsable i no condicionada. 
 
3r.- Traslladar el contingut de la present moció a la Secretaría General de Comercio Exterior 
del Ministerio de Industria, Turismo y Comercio; a la Dirección General de Financiación 
Internacional del Ministerio de Economía y Hacienda; a la Agencia Española de Cooperación 
Internacional para el Desarrollo del Ministerio de Asuntos Exteriores y Cooperación; a 
l'Agència Catalana de Cooperació al Desenvolupament de la Secretaria d'Afers Exteriors del 
Departament de la Vicepresidència; al Fons Català de Cooperació al Desenvolupament, a 
l'Observatori del Deute en la Globalització i a la Coordinadora d'ONGD's i aMS de Lleida. 
 
 
 
 
35.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUIA RELATIVA A L PLA DE MILLORA DELS 
CAMPS ELISIS. DIVERSOS ACORDS 
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Vista la moció presentada  pel Grup Municipal d'ICV-EUiA, s'acorda tractar separadament els 
quatre punts de la mateixa, quedant les votacions de la manera següent: 
 
Amb 11 vots a favor dels grups d'ICV-EUiA, CiU, PP i ERC; 15 vots en contra del Grup  
Municipal del PSC i l'abstenció del regidor no adscrit, s'acorda rebutjar el primer punt 
següent: 
 
"1r.  Iniciar els treballs pertinents perquè es recuperi el funcionament correcte de la font de la 
Sirena dels Camps Elisis. Fer, alhora, un estudi econòmic i tècnic per tal d'avaluar la 
pertinença i el cost de la recuperació de les altres. Termini d'execució: abans de final d'any". 
 
Amb 9 vots a favor dels grups d'ICV-EUiA, CiU i PP; 15 vots en contra del Grup  Municipal del 
PSC i 3 abstencions del Grup Municipal d'ERC i  del regidor no adscrit, s'acorda rebutjar el 
primer punt següent: 
 
"2n. Iniciar els estudis i treballs pertinents perquè l'espai obert dels Camps disposi de 
suficients preses de corrent protegides, de suficients preses d'aigua (una per parcel·la), de 
desguassos i de serveis de lavabos suficients perquè puguin proporcionar un servei de 
qualitat durant els actes populars que es celebren al recinte. Termini d'execució: abans de les 
festes de maig d'enguany". 
 
Amb 9 vots a favor dels grups d'ICV-EUiA, CiU i PP; 16 vots en contra del Grup  Municipal del 
PSC i del regidor no adscrit i 2 abstencions del Grup Municipal d'ERC, s'acorda rebutjar el 
primer punt següent: 
 
"3r. Iniciar els estudis pertinents, tècnics i econòmics, per determinar la viabilitat del Palau de 
Vidre dels Camps Elisis. Un cop disposem d'aquests, l'Ajuntament de Lleida es compromet a 
obrir un procés participatiu on la ciutadania es pugui pronunciar sobre la possibilitat de 
reconvertir l'espai en un estany, com originàriament va ser, o en tot cas determinar nous usos 
pel mateix. Els estudis tècnics de viabilitat hauran de donar-se a conèixer durant el present 
any 2010". 
 
Amb 9 vots a favor dels grups d'ICV-EUiA, CiU i PP; 16 vots en contra del Grup  Municipal del 
PSC i del regidor no adscrit i 2 abstencions del Grup Municipal d'ERC, s'acorda rebutjar el 
primer punt següent: 
 
"4. Iniciar els estudis pertinents, tècnics i econòmics, que condueixin a l'aixecament d'un 
espai cobert almenys de la mateixa mida que el que actualment ofereix el Pavelló Blau, 
estudis que inclouran també els d'una eventual reparació i millora d'aquest. Termini: abans de 
les festes de maig d'enguany". 
 
 
 
36.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP RELATIVA A L’H ORARI D'ACOLLIDA PER 
ALS NENS/ES MATRICULATS A LES EEBB MUNICIPALS 
 
Amb 2 vots a favor del Grup Municipal del PP i 25 vots en contra dels grups del PSC, CiU, 
ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit, s'acorda rebutjar la següent proposta de moció 
presentada pel Grup Municipal del PP: 
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1r. Amb l'objectiu de compatibilitzar la vida laboral amb la vida familiar, l'Ajuntament de Lleida 
modificarà a partir del proper curs 2010-2011 el servei d'acollida per als nens/es matriculats a 
les Escoles Bressol Municipals que disposaran d'un horari d'acollida matinal de 7:30 a 8:30 h. 
i de 16:30 a 19:00 h. 
 
2n. La posada en marxa d'aquest servei estarà en funció del nombre de les famílies que el 
sol·licitin a cada escola, tant en el moment de formalitzar la matrícula com quan es confirmi la 
plaça. A partir d'un mínim de 8 sol·licituds de direcció de l'IME garantirà aquest servei. 
 
3r. Com a criteri pedagògic tenint en compte l'edat dels infants es recomanarà a les famílies 
fer ús únicament d'aquest servei durant el matí o la tarda. 
 
 
 
INTERVENCIONS  
 
Punt número 4. Acord proposant a la Junta General d e la societat Centre de Negocis i 
Convencions SA, una substitució en el Consell d’Adm inistració, a proposta del Grup 
municipal de CiU 
 
El Sr. alcalde  vol que consti l’agraïment al Sr. Tarragona per la tasca realitzada en el Consell 
d’Administració i  la benvinguda al Sr. Gavín en aquest òrgan.   
 
 
Punt núm. 11. Aprovació del Plec de clàusules admin istratives particulars que regiran 
el concurs per a la contractació dels serveis de ne teja i manteniment d’edificis, locals i 
instal·lacions de l’Ajuntament de Lleida i els seus  organismes autònoms  
 
(Abans de la votació d’aquest punt de l’ordre del dia s’incorpora a la sessió el regidor Sr. Oriol 
Yuguero.).  
 
 
Debat conjunt dels punts núm. 27 i 28. Aprovació in icial de la modificació del Pla 
General d’Ordenació Urbana en relació amb la regula ció de l’ús comercial (articles  88, 
89, 120, 147, 163, 176, 177, 201, 202, DT11, DT12, D13 I ANNEX 2) i aprovació de la 
delimitació de la trama urbana consolidada  
 
El Sr. Zapater  explica que votarà afirmativament a les dues propostes. Està d’acord en  el 
procés de liberalització dels espais comercials. Es remet a l’explicació que se’ls va donar en 
la Comissió d’Urbanisme i felicita l’equip de treball que ha redactat els documents. Considera 
que Lleida pot tenir una o diverses grans superfícies comercials i això serà bo per a la ciutat i 
per al seu desenvolupament econòmic i comercial en el futur. Aquest desenvolupament pot 
crear entre 500 i 1.000 llocs de treball, que augmentaran posteriorment de manera directa o 
indirecta. D’aquest procés s’ha de beneficiar també la resta de la província i les comarques 
més properes d’Osca i Tarragona. 
 
El Sr. Camats  explica que s’abstindrà de votar en els dos punts; qualifica l’abstenció de 
positiva. Creu que la proposta està justificada per les modificacions que ha introduït el Decret 
llei 1/2009. Les normes urbanístiques que regulen l’ús comercial s’han d’ajustar i ser 
coherents amb aquell Decret. La introducció de noves zones com a trama urbana 
consolidada i la nova definició d’aquest concepte facilitaran la instal·lació de grans centres 
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comercials amb les condicions explicitades en la normativa; el posicionament del seu grup és 
favorable a aquest tipus d’establiments,  ja que no creu que siguin incompatibles amb l’actual 
teixit comercial (ans al contrari, el poden revitalitzar). També valora positivament la creació de 
nous llocs de treball. Malgrat això, creu que els grans establiments s’haurien d’ubicar en la 
trama urbana que ja estava consolidada, no en la que ara s’incorpora de nou. D’aquesta 
manera l’efecte revitalitzador de l’actual trama comercial seria més positiu.  
 
La Sra. Bergés  diu que el seu grup avui s’abstindrà de votar aquest punt; ara s’obre un 
procés d’informació pública i cal tenir temps per avaluar la modificació del PGL ja que és 
força important. La modificació del Pla defineix un model comercial que requereix debat i una 
interpretació acurada de les zones que s’incorporen com a trama urbana consolidada. No ens 
pronunciem avui sobre on s’ubicaran els espais comercials ni quants metres tindran; 
aprovem les normes del joc per a futures ubicacions. Hi ha un nivell de decisió municipal 
quant al creixement de la ciutat i on volem potenciar-lo amb relació a la trama d’implantació 
de les superfícies comercials. Esmenta la proposta de programa de participació ciutadana 
que conté l’acord; creu que només preveu els mínims legals i que seria interessant obrir el 
procés de participació a les entitats comercials, les de consumidors, etc. Demanen que s’obri 
aquest procés i que no es limiti al dret general de presentar al·legacions. Explica que la 
normativa actual és molt oberta, però l’Ajuntament s’ha de pronunciar sobre les possibles 
ubicacions de les superfícies comercials. Destaca la importància de la incorporació de nous 
usos comercials en zones que fins ara estaven prohibits; creu que es pot estudiar que el 
desenvolupament es faci per “corones” i que posteriorment s’hi vagin incorporant altres 
Zones. Hi treballaran durant el termini d’exposició al públic i, en funció de les aportacions, 
decidiran el seu vot en l’aprovació definitiva.  
 
El Sr. Montanya  diu que el seu grup optarà per una abstenció prudent en aquests 
expedients, per tal de poder recollir i consensuar (durant el període d’informació pública) les 
diferents sensibilitats i suggeriments dels sectors afectats per aquesta adequació legal. 
Explica la normativa aplicable en funció del desenvolupament de la Directiva comunitària que 
l’ha motivat. Considera que la modificació del Pla i de la trama urbana pretenen adequar al 
nostre format local  el canvi de model comercial que es deriva de la liberalització comercial 
que desenvolupa la nova Llei sectorial. Creu que no és el moment de reproduir els debats 
que sobre aquesta matèria es van fer en el si del Parlament Europeu i, després, en el 
Parlament de Catalunya. Des de l’Ajuntament no podem refer el model (que ens arriba fet), 
però tenim la responsabilitat de saber adequar-nos al nou escenari comercial, aprofitant els 
avantatges que ens ofereix i, al mateix temps, frenant futurs desequilibris com ha passat en 
altres llocs en què la liberalització ha estat dirigida per eufòries excessives. Cal aplicar els 
mecanismes de control que ens dóna la Llei d’urbanisme (explica l’article relatiu a les 
modificacions dels plans generals). Cal cercar la raonabilitat de les modificacions en funció 
de la valoració dels interessos públics i privats concurrents. El nou escenari permet moltes 
possibilitats i per això es fa necessari garantir un procés participatiu consensuat, més enllà 
del previst en la tramitació legalment establerta per a la modificació d’un Pla. Per això 
demana ampliar la proposta de procés participatiu prevista.   
 
El Sr. Guallar  destaca que estem aprovant una substancial ampliació de la trama urbana 
consolidada. Passem de 8,7 milions de metres quadrats a 11,8 milions (l’increment és del 
35,22%). Les magnituds ens posen de manifest la importància d’aquest debat i dels acords 
que votarem. La justificació de la proposta de l’equip de govern (a més de la d’adaptar el 
planejament al nou Decret llei 1/2009 i la directiva de serveis) és la de donar cobertura a les 
actuals necessitats del municipi en matèria comercial, adaptant-la a la realitat actual de 
Lleida. S’afirma que la realitat municipal és molt diferent a la que hi havia quan es va aprovar 
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l’anterior trama urbana consolidada. Destaca la gran importància que el model comercial ha 
tingut a la nostra ciutat i a Catalunya en general; així ho fa el Decret llei en la seva exposició 
de motius. En el model comercial s’ha tingut en compte la ciutat compacta (ho explica). Creu 
que el model comercial català dels darrers anys ha estat un èxit, enfront de models d’altres 
ciutats i territoris que han apostat per equipaments molts allunyats dels centres urbans i en 
mig del no-res. Aquests models comercials d’altres territoris han afavorit la desertització 
comercial de les ciutats i de les seves zones centrals; han tingut que acabar subvencionant la 
tornada del comerç al centre de les ciutats. La nova TUC no suposa adoptar aquell model,  
però cal fer les reflexions adients, ja que ens hi juguem molt. El nostre model comercial 
s’amplia i es modifica, en bona part, per aplicar una Directiva comunitària que hem transposat 
en el darrer moment. Cal aplicar la normativa general a cadascuna de les ciutats i als nostres 
plans. No els acaba d’agradar l’aplicació que proposa l’equip de govern; especialment la 
manera com s’ha fet. Aquesta crítica ha estat compartida per la resta de grups que han 
intervingut. Parlem sempre de participació, consens i diàleg i en aquest cas, fins al dia d’avui, 
no s’ha donat la reflexió necessària en un tema tan important com aquest. Estem a temps de 
propiciar aquest diàleg per copsar l’opinió dels comerciants, recuperant l’esperit de l’anterior 
plataforma comercial. Ha mancat diàleg i consens. Creu que passem d’un model que 
necessitava actualització a un nou model molt ampli que qualifica de “barra lliure”; a partir 
d’ara pràcticament en tota la ciutat es podran establir grans superfícies comercials, fins i tot 
en llocs oposats a la trama urbana consolidada. Creu que obrim massa aquesta possibilitat. 
Ha mancat mesura. El seu grup planteja una abstenció expectant. Caldrà veure quina serà la 
proposta definitiva, en funció del diàleg i el consens amb els interlocutors de l’àmbit 
comercial.  El creixement comercial ha de ser sostenible i el màxim de compacte possible.  
 
La Sra. Camps  expressa la seva sorpresa pel to que ha tingut fins ara el debat; no coincideix 
amb el que es va manifestar en la Comissió informativa. Critica al Sr. Guallar que reiteri en 
totes les intervencions la idea de la manca de diàleg i de transparència. No estem debatent el 
model comercial de la ciutat: el model comercial ja ve imposat per la Directiva europea i 
regulat per un Decret llei aprovat per la Generalitat. La normativa europea estableix un model 
que pot agradar més o menys; el model català ha estat esmenat per les institucions europees 
i per això cal fer la transposició de la Directiva de serveis. Es reprodueix, en la modificació del 
Pla i en la delimitació de la trama urbana,  el model comercial que  regula el Decret llei. Creu 
que els grups de l’oposició ja tenien la idea d’abstenir-se avui per defensar el model 
comercial actual,  tot i que aquest no sigui el debat que correspongui. La Generalitat s’ha vist 
obligada a fer la transposició de la directiva que esmenava les restriccions que durant molts 
anys s’havien aplicat. El que fem nosaltres és el que han de fer tots els ajuntaments, tinguin 
el govern que tinguin. No podem posar més restricció allà on ens han dit expressament que 
no es poden posar. Explica que el Decret llei diu que s’inclouran com a zona urbana 
consolidada totes les zones urbanes i urbanístiques  aprovades i publicades: això és el que 
fem nosaltres, ni més ni menys. Tots els ajuntaments faran igual, ajustant-se al Decret llei. No 
som ni liberals ni moderats, ni restrictius ni proteccionistes: apliquem la norma vigent. Europa 
té un model més liberal que l’anterior i ha censurat les restriccions que van contra la lliure 
competència. Explica que ara no es permet el comerç a les zones industrials, cosa que 
abans era permesa (ho explica). També explica que la llicència comercial no es podrà donar 
fins que no s’estigui en fase d’execució de la urbanització. La normativa catalana fixa pautes 
dins el marge que permet la normativa comunitària. La trama urbana s’amplia perquè la 
normativa anterior era més restrictiva. Cal adaptar el Pla general perquè tècnicament és 
absolutament necessari. No podem crear falses expectatives de debat sobre el model 
comercial que ja està definit per la Unió Europea. Cal fer les coses amb seriositat i adaptar el 
Pla a la nova normativa. Establim una sèrie de condicionaments purament urbanístics 
(mobilitat, accessibilitat, inserció urbana, integració,  etc.). No podem anar més enllà del que 
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preveu el Decret llei.  
 
La Sra. Bergés  respon a la Sra. Camps i recorda que en la Comissió informativa va dir que 
l’explicació que se’ls  va donar plantejava un punt de vista,  però hi havia altres 
interpretacions. La transposició de la Directiva no és tan directa, matemàtica i automàtica. El 
Decret llei vol mantenir el model comercial de la Generalitat i va buscar fórmules perquè això 
fos possible. Calia buscar un terme mitjà entre la barra lliure i el PTSEC i el Decret llei ho ha 
aconseguit. Troba a faltar l’opinió de la regidora de Comerç de l’Ajuntament. Estem parlant de 
model comercial. S’incorporen zones que no és obligatori incloure (tot i que sigui possible). 
Llegeix les previsions del Decret llei quant a la definició de trama urbana; l’ús comercial i la 
seva compatibilitat, els definim en el marc del Pla general. Es poden fer diverses 
interpretacions; nosaltres decidim l’ordenament urbanístic municipal quant a la ubicació de 
l’ús comercial (i les prioritats del desplegament, tipologies, etc.). Les regles del joc ens 
permeten adaptar a les nostres necessitats. Creu que la decisió que s’adopta en la proposta 
no està del tot clara: hi ha zones que no cal posar-les com a trama urbana consolidada. 
S’han incorporat algunes zones sobre les quals tenim dubtes. És clar que no hi ha limitació 
de metres en matèria comercial, però això no obsta que la ciutat pugui decidir on s’ubiquen 
els usos en funció de les necessitats de la ciutat. Insisteix que la transposició no és 
automàtica ni matemàtica; hi ha marge d’interpretació urbanística i comercial. Continua 
defensant el procés de participació. Podem decidir on l’ús comercial és prioritari.   
 
El Sr. Montanya  diu que de la seva intervenció en cap cas es podia deduir que el seu grup 
no vol  que s’apliqui la normativa europea ni la normativa catalana. La reflexió que han 
plantejat és que en el moment d’aplicar la normativa a la ciutat  de Lleida puguem dir la 
nostra. La llibertat que ens ve donada exigeix també prudència en el moment de ser 
administrada.  Per això han fet un crit a la prudència, al sentit comú i al consens.  
 
El Sr. Guallar  també se sent sorprès per la resposta de la Sra. Camps. El Grup de CiU ja va 
fer les objeccions al Parlament de Catalunya quan es va debatre el contingut d’aquest Decret 
llei. És clar que CiU no ho comparteix i ha dit que si té responsabilitats de govern intentarà 
modificar i ajustar aquest Decret llei. Es torna a remetre a l’exposició de motius del Decret llei. 
Ni tots els països de la Unió Europea ni totes les comunitats autònomes han adaptat la 
Directiva de la mateixa manera; no hi ha uniformitat. Per això tampoc hi ha d’haver uniformitat 
a tots els ajuntaments quan transposen la normativa comercial. Els condicionants urbanístics 
poden ser diferents segons els municipis. Explica alguna zona en la qual s’ha exclòs l’ús 
comercial. Creu que es podien haver adoptat altres mesures que no s’han dut a terme; 
aquest és l’objecte del debat i el motiu de l’abstenció. Intentaran presentar aquelles 
al·legacions que considerin necessàries. CiU no vol canviar el seu pensament en aquesta 
matèria, ja que consideren que és el millor per als ciutadans de Lleida i de Catalunya.  
 
La Sra. Camps  diu, al Sr. Guallar, que pel que fa a condicionaments urbanístics es  pot 
parlar sempre que es vulgui; no ha estat aquest el contingut de la seva intervenció. El Grup 
de CiU ha parlat de la trama urbana o de la interpretació expansiva i liberalitzadora del Decret 
llei. Sobre condicionants urbanístics podem parlar sempre. Explica altra vegada els 
condicionants previstos en matèria de mobilitat, integració urbanística, etc. Sobre la 
transposició del Decret llei diu que no veu enlloc en què ho estem incomplint. La proposta 
s’adapta a aquesta norma. Explica la definició dels espais que s’han d’incloure a la trama 
urbana i considera que s’hi han d’incloure totes les zones que reuneixen les condicions 
previstes; no hi ha motius per excloure’n unes o unes altres. No ens hem d’autolimitar més 
d’allò que fixa el Decret llei. Es tracta d’una adaptació de la normativa europea. Després ja 
veurem si els possibles establiments  comercials s’adapten als requisits urbanístics i si hi ha 



 

 

 22 

promotors que les puguin fer realitat. No podem excloure zones de la trama urbana amb 
criteris subjectius. No hem incorporat cap zona que no compleixi tots els requisits. El Pla 
general adapta, en allò fonamental, el contingut del Decret llei i dóna coherència al Pla en 
funció de la nova norma. Podem discutir àmpliament els condicionants urbanístics sobre els 
quals tenim competència. Cal garantir la igualtat d’oportunitat en funció d’un model comercial 
que ens ha vingut imposat.  
 
El Sr. alcalde  diu que el model ens ha vingut imposat, però és un bon model. Els criteris de 
liberalització aplicats per la Unió Europea han estat desenvolupats per la normativa catalana. 
S’han adaptat al nostre teixit comercial; no permeten la “barra lliure”; es permet el creixement 
comercial dins de les ciutats i no es permeten les grans superfícies al mig de no-res. Explica 
que Lleida és la segona capital de l’Estat quant a menor desenvolupament de mitjanes i 
grans superfícies. La trama urbana s’incrementa en un 35%. Si som la capital de Catalunya 
amb menys desenvolupament comercial de mitjanes i gran superfícies, aquest increment és 
el mínim per a les necessitats dels ciutadans. Lleida necessita un increment de grans i 
mitjanes superfícies, centres comercials i grans magatzems. Això es feia palès en els estudis 
comercials fets amb la Plataforma comercial. Podem posar sòl a disposició de les grans 
superfícies; els reconeixem el dret a venir. Creu que les abstencions dels grups es poden 
qualificar com a abstencions de por. No cal tenir por; cal creure en el teixit comercial de 
Lleida i amb els nostres ciutadans. El comerç de Lleida és capaç de competir bé amb 
aquesta nova normativa; podran participar en projectes comercials i generar oportunitats 
aprofitant l’atracció de les mitjanes i grans superfícies. El proteccionisme no val en el Segle 
XXI, així ens ho diu Europa. Podem posar barreres en clau de cohesió de la ciutat, però no 
podem posar barreres comercials. Hem d’acceptar el Decret llei i ser lleials a la nostra 
normativa, que s’ha fet ben feta des de la Conselleria de Comerç. La normativa ha de 
permetre que Lleida creixi al lloc comercial que li pertoca. Des d’una òptica d’esquerres cal 
pensar especialment en els drets dels consumidors i amb les oportunitats de generació de 
llocs de treball. El proteccionisme només és vàlid en tant que garant de la cohesió social. Cal 
fer una oferta comercial atractiva per a la ciutat i atreure capacitat comercial. Demana 
participació en el creixement comercial de la ciutat, en el creixement de l’ocupació i en la 
defensa dels drets dels consumidors.  
 
El resultat de la votació dels dos punts és el de 16 vots a favor del  Grup del PSC i del regidor 
no adscrit i 11 abstencions dels grups de CiU, PP, ERC i ICV-EUiA. 
 
 
 
Punt núm. 30. Declaració institucional amb motiu de l DIA INTERNACIONAL DE LES 
DONES DEL 8 DE MARÇ DE 2010: ”100 ANYS FENT POSSIBL E LA IGUALTAT”  
 
El Sr. alcalde  llegeix la Declaració institucional amb motiu del Dia  Internacional de les 
Dones, acordada en la Junta de Portaveus.  Explica que la moció presentada pel Grup d’ERC 
sobre aquesta qüestió ha estat retirada en funció de l’acord sobre la Declaració. El text 
íntegre està transcrit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
 
Punt núm. 31.  Moció del regidor no adscrit, Sr. Za pater, en què proposa la candidatura 
 “catalanoaragonesa: Pirineus” per als jocs olímpic s d’hivern de l’any 2022  
 
El Sr. Zapater  explica el contingut de la moció. De la part expositiva de la proposta en 
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destaca la transcendència del contingut del tema i de les 12 consideracions que serveixen de 
justificació. Entre aquestes consideracions cal remarcar que els Pirineus han estat 
històricament un element geogràfic de separació de la resta d’Europa; ara cal explotar-los 
com un element d’unió entre persones aprofitant un nexe universal com és l’esport. Explica el 
procés de les candidatures presentades per la ciutat de Jaca (en reiterades ocasions), i la 
que ara presenta la ciutat de Barcelona per tal de ser seu dels jocs olímpics d’hivern. Destaca 
també la gran qualitat de les estacions d’esquí del Pirineu, especialment de les que 
corresponen a Lleida. Creu que les dues candidatures separades poden provocar un efecte 
de competència amb conseqüències negatives. Defensa els elements comuns que han unit 
històricament les comunitats de Catalunya i de l’Aragó. Per aquest motiu defensa la 
presentació d’una candidatura olímpica unitària que pugui unir forces. Creu que les 
infraestructures de totes dues comunitats poden ser òptimes per a uns jocs; considera que en 
els darrers anys han arribat a un gran nivell. Creu que des del punt de la projecció 
internacional la candidatura unitària seria òptima. Llegeix i explica la part corresponent a la 
proposta d’acord que està transcrita íntegrament en la part dispositiva de l’acta.   
 
El Sr. Camats  agraeix les explicacions donades pel Sr. Zapater; al mateix temps  anuncia 
que el seu vot serà contrari. No creu que sigui tasca de l’alcalde de la ciutat (o de 
l’Ajuntament) fer l’esforç per unificar dues candidatures olímpiques. Recorda que, en el seu 
moment, es va oferir el suport de la ciutat de Lleida a la candidatura de Jaca. Les 
circumstàncies han canviat molt. Una de les dues candidatures ja va manifestar que no 
comptava amb nosaltres. Cadascú ha de defensar la seva proposta. Un cop el COE hagi 
pres una decisió ja es veurà el sistema perquè puguin fer ús de les instal·lacions del Pirineu 
lleidatà.  
 
El Sr. Mitjans  també anuncia que el seu vot serà negatiu. Està d’acord amb els raonaments 
explicats pel Sr. Camats. Recorda que en els Jocs d’estiu de 2012 es van presentar les 
candidatures de Madrid i de Sevilla, sense que suposés cap problema. Les candidatures són 
d’una ciutat. Si Barcelona i Saragossa opten al Jocs, la seva opinió és favorable a la 
candidatura barcelonesa. No nega la bona voluntat de la moció, però el vot serà contrari.   
 
La Sra. Horcajada  diu que el Grup del PP també hi votarà en contra. Recorda que a l’octubre 
de 2008 el Ple va aprovar per unanimitat una moció per participar en una possible 
candidatura conjunta entre Aragó, Andorra i Lleida. A l’octubre de l’any passat els 
ajuntaments d’Osca, Saragossa i Jaca van acordar constituir un consorci per impulsar la 
candidatura Saragossa – Pirineus.  Van descartar Lleida i el Pirineu lleidatà. Al gener de 2010 
s’anuncia la candidatura de Barcelona i també vàrem aprovar una moció en la qual donàvem 
suport a la candidatura Barcelona – Pirineus. També està d’acord que no és tasca de 
l’alcalde o de l’Ajuntament  promoure una candidatura unitària. Hem de veure què podem 
oferir i com podem aprofitar les oportunitats que es presenten. No creu que la presentació de 
dues candidatures sigui motiu de rivalitat o enfrontament.  
 
La Sra. Obis  explica que el seu grup també hi votarà en contra. Recorda que ja es va fer un 
esforç de participació en la primera candidatura i va ser rebutjat. Ara hem d’esperar la decisió 
del COI i en funció d’aquesta decisió aplicar els esforços que calguin per poder compartir els 
possibles jocs. No estan massa d’acord amb l’argumentari de la moció. Catalunya i Aragó 
anem junts en altres esports olímpics; el Pirineu no ens separa. Explica també que molts 
municipis de Lleida i d’Osca  comparteixen projectes. No hi ha cap desunió. Cal respectar les 
candidatures que cada comunitat vol plantejar. A partir de la decisió del COI podrem tirar 
endavant els projectes que considerem necessaris.  
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El Sr. Alonso  explica que el posicionament del seu grup serà igualment contrari. Està 
d’acord amb els arguments explicitats pels grups precedents. S’han presentat dues 
candidatures que aspiren a l’elecció; estan en funcionament i treballen per presentar el millor 
projecte per tal de ser triades pel COE. Creu que la moció no procedeix ara, una vegada les 
candidatures estan en marxa.  
 
El Sr. alcalde  ratifica les explicacions donades pel Sr. Camats sobre les gestions fetes quan 
es va anunciar la candidatura d’Aragó. Va demanar que si es feien uns jocs al Pirineu d’Osca 
es comptés amb el Pirineu de Lleida. La proposta es va fer amb tota la voluntat constructiva. 
Per les raons que siguin la proposta va ser rebutjada. Quan es va anunciar la candidatura de 
Barcelona, la ciutat de Lleida s’hi va sumar plantejant que el Pirineu lleidatà hi participés 
(explica els darrers contactes amb l’alcalde de Barcelona en aquest sentit).  
 
El Sr. Zapater  agraeix, als grups, l’atenció amb que han considerat aquesta proposta. 
Respecta totalment la voluntat del Ple, però segueix pensant que encapçalar un intent de 
candidatura unitària hauria estat una boníssima oportunitat per a Lleida.  
 
Es rebutja amb el vot a favor del regidor Sr. Zapater i 26 vots en contra de la resta de grups 
municipals.   
 
 
Punt núm. 32. Moció del regidor no adscrit, Sr. Zap ater, en què proposa un concurs 
d’idees relatiu a la futura rehabilitació del Palau  de Vidre  
 
El Sr. Zapater  explica la part expositiva de la moció que consta de 12 arguments reflectits en 
el text lliurat als grups. La recent inauguració de la Llotja fa tornar a plantejar quin ha de ser el 
futur del Palau de Vidre. Explica els usos que ha tingut aquest edifici en els darrers 60 anys,  
com a centre i element simbòlic de la vida econòmica, comercial i agrícola de la ciutat. Fa 25 
anys es va fer una restauració del Pavelló que va suposar la introducció d’un important 
nombre de millores  per al seu ús i la seva modernització. Fa també una detallada explicació 
de la tipologia arquitectònica del Palau i de les persones que defensen la seva permanència. 
Destaca especialment un element humà com és el fet que l’arquitecte que el va dissenyar (el 
Sr. Cots Massana) és viu. Considera que la demolició suposaria una despesa econòmica 
molt elevada i, al contrari, la rehabilitació suposaria una despesa inferior. Creu que la 
rehabilitació del Palau hauria de ser una mena de Metamorfosi per tal que no sigui considerat 
un element estrany, sinó un element d’integració (esmenta com a exemple l’edifici de 
l’aeroport Lleida-Alguaire). Creu que pot ser un gran repte per als professionals de 
l’arquitectura. Cal aconseguir un nou Palau enmig d’uns nous Camps Elisis. Cal molta 
imaginació per afrontar aquest repte. També explica tot un seguit d’activitats que es podrien 
dur a terme un cop rehabilitat l’edifici (culturals, d’oci, esportives, etc.). Considera que la 
participació ciutadana pot ser un element fonamental en aquest procés. Explica els acords 
que estan transcrits en la part dispositiva de l’acta.  
 
El Sr. Camats  diu que la seva moció i la del Sr. Zapater són parcialment contràries. Està 
d’acord amb l’ús que ha fet de la paraula Metamorfosi referida al Palau de Vidre. Explica el fil 
argumental de la novel·la de Kafka i creu que la metamorfosi que es produeix coincideix amb 
la idea que té sobre el Palau. Cal fer el procés contrari i creu que aquest “artefacte 
arquitectònic” ha de ser demolit. La seva funció és, hores d’ara, obsoleta. La seu dels 
congressos serà,  ara, la Llotja i creu que cal recuperar aquell espai i l’esperit estètic, 
ecològic i ambiental que va presidir el disseny dels Camps Elisis. El seu vot serà, doncs, 
contrari. Està d’acord que s’obri un procés de participació ciutadana.  El Sr. Zapater proposa 
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que la participació tingui com a sentit  rehabilitar l’edifici; ell, en canvi, creu que aquesta 
participació s’ha de fer sobre un projecte obert.  
 
El Sr. Mitjans  diu que el seu grup s’abstindrà de votar la moció. S’ha parlat molt sobre aquest 
tema i no és la primera moció o iniciativa que es presenta (sobre el Palau i el conjunt dels 
Camps Elisis). Cal parlar àmpliament  de tot el conjunt. S’ha fet una primera fase d’obertura 
de l’espai a la ciutat  (que ha estat positiva). Ara cal fer un Pla director o una altra figura per 
decidir sobre el conjunt: Palau de Vidre, Antorxa, l’escola bressol, etc. Creu que no hem de 
decidir ara en el Ple si mantenim o enderroquem el Palau.  
 
La Sra. Horcajada  diu que votaran en contra de la moció per una qüestió de coherència. 
Han transaccionat part de la moció presentada per ICV-EUiA i per això el sentit del vot ha de 
ser necessàriament negatiu. No estan tampoc d’acord amb el contingut de la moció. Cal una 
visió de conjunt dels Camps Elisis. És necessari un estudi sobre la viabilitat actual del Pavelló 
de Vidre i quin seria el cost d’un possible arranjament o del seu enderroc. Quan disposem 
d’aquestes dades es podrà obrir un procés de participació en el qual els ciutadans es 
pronunciïn sobre les alternatives a fer. No és una mala idea la proposta de fer un nou estany, 
coherent amb la idea de parc romàntic. Car parlar-ne des d’una visió de conjunt.  
 
El Sr. Guallar  explica que tenim al Ple dues mocions que coincideixen en l’espai. Hi ha 
espais, com aquest, que ajuden a configurar l’ànima col·lectiva de la ciutat. Per això demana 
que es facin processos de participació. Fa referència  a l’exposició de motius de la moció del 
Sr. Zapater. El tema és important i cal parlar-ne. Hi ha novetats com la Llotja que ens han de 
fer repensar la funció del Palau de Vidre. Abans de plantejar un procés de rehabilitació cal 
valorar si aquest és eficient (costos en relació amb la utilitat). El Grup de CiU havia demanat 
que el Pavelló fos enderrocat i es fes un estany; estava en el programa electoral del seu 
partit. Cal ara, després de la darrera remodelació, avaluar si té sentit recuperar el conjunt del 
jardí romàntic. Explica que també han participat en la moció presentada pel Sr. Camats, per 
la qual cosa han de ser coherents i votar negativament la moció sobre la qual es debat. Cal el 
pas previ de l’estudi i l’anàlisi abans de decidir què és el més convenient. 
 
La Sra. Camps  diu que el seu grup votarà en contra de la moció, seguint també el mateix 
criteri que empraran en votar la moció presentada pel Sr. Camats. Creu que no és el moment 
de plantejar què fem amb el Palau de Vidre. Les postures de les dues mocions són 
completament dispars i oposades. Creu que aquest debat requereix molta més maduració. 
Cal esperar que es consolidi la Llotja; entre tant el Palau farà la seva funció. Cal també 
esperar l’ampliació de la Fira i la consolidació del seu Pla estratègic. El Palau encara té una 
evident funció firal. Agraeix l’exposició de motius que ha fet i explicat el Sr. Zapater. No 
tothom està a favor d’enderrocar el Palau; hi ha qui el considera una bona representació de 
l’arquitectura industrial i hi ha qui creu que no s’ha de mantenir. Cal un debat més seriós i 
amb profunditat. 
 
El Sr. Zapater  agraeix de tot cor l’abstenció del Grup d’ERC i l’atenció de la resta de grups. 
Cadascú defensa les seves idees. No vol fer referència als qualificatius negatius sobre el 
Palau que ha fet el Sr. Camats, especialment quan ha fet servir referències kafkianes en 
sentit negatiu. Creu que cal ser constructiu i positiu.  
 
El Sr. Camats   explica que les referències a Kafka només s’havien fet en referència al terme 
Metamorfosi  que s’havia fet servir en el debat. En cap cas hi havia res d’ofensiu vers la 
moció o el regidor que l’ha presentada.  
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Es rebutja amb 1 vot a favor del regidor no adscrit, 2 abstencions del Grup d’ERC i 24 vots en 
contra de la resta de grups.  
 
 
Punt núm. 33. Moció del Grup Municipal d’ICV-EUiA e n què proposa elaborar un 
projecte d’intervenció integral per àrees urbanes d ’atenció especial per al barri de 
Mangraners  
 
El Sr. Camats  presenta el contingut de la moció. Explica amb detall els objectius de la Llei 
2/2004, de 4 de juny, de millora de barris, àrees urbanes i viles que requereixen una atenció 
especial. Diu que l’Ajuntament ha aconseguit tres plans de barri per dur a terme aquests 
objectius; considera que la corporació ha actuat bé i correctament. Explica les 
característiques que han de tenir els projectes que es volen presentar a la convocatòria dels 
ajuts i creu que els condicionants esmentats es donen perfectament al barri de Mangraners. 
En la trama antiga consolidada hi ha manca de places, voreres sense baixants, carrers 
estrets, senyalització deficient, gairebé sens espais verds, etc. Manquen equipaments com és 
el cas de l’adequació de l’antic cinema Goya. Cal millorar la cohesió social, fer una llar de 
jubilats, un CAP, etc. Les circumstàncies del barri coincideixen amb les que preveu l’article 5 
de la Llei  esmentada dins del tipus d’àrees urbanes d’especial atenció (ho explica 
detalladament). Creu que els veïns del barri dels Mangraners han expressat la voluntat que 
l’Ajuntament demani un pla de barris per rehabilitar-lo. Planteja ara la moció atès que s’ha 
obert una nova convocatòria de petició d’ajuts del Pla de barris. Llegeix els acords proposats 
que estan transcrits en la part dispositiva de l’acta.  Creu que la seva proposta està feta en un 
to totalment positiu i considera que l’ordre en les peticions que fins ara ha fet l’Ajuntament ha 
estat el correcte. Serà difícil obtenir un quart pla però creu que cal demanar-lo.  
 
El Sr. Zapater  diu que s’abstindrà de votar aquesta moció. Els motius són dos. En primer 
lloc, creu que la situació urbanística dels Mangraners no és tan caòtica com l’ha descrit el Sr. 
Camats. Manifesta l’interès pel desenvolupament del barri i de tots els de la ciutat. En segon 
lloc creu que ja s’han fet moltes obres (n’explica una relació), habitatges amb protecció  
oficial, etc. Aquesta realitat fa que es decanti per l’abstenció.  
 
La Sra. Bergés  manifesta que el seu grup també optarà per l’abstenció. Es poden fer moltes 
millores al barri de Mangraners però cal ser realistes. Som una excepció a Catalunya en tenir 
concedits ja tres plans de barris. Els serveis tècnics municipals estan afrontant l’execució 
dels tres plans, les obres dels Fons estatals i altres més. No podem saturar els serveis 
municipals que han de redactar els projectes i els han de controlar. Creu que pot ser frustrant 
demanar un ajut que sabem que no ens podrà ser donat. Potser quan acabem els primers 
plans, l’any proper, sigui escaient demanar-ne un de nou.  
 
La Sra. Horcajada  anuncia que votarà favorablement la moció. Es tracta d’una petició dels 
veïns que s’han sentit marginats durant molts anys. El nucli antic dels Mangraners no està 
tant degradat com el Centre Històric, però té unes mancances evidents que fan necessària 
una reforma integral. El barri té dèficits en equipaments,  xarxes viàries, etc. El pla de barris 
pot ser una oportunitat. Recorda diverses esmenes als pressupostos que van presentar com 
el cas de la rehabilitació del cinema Goya o fer un nou consultori mèdic. Creu que el procés 
de participació dels veïns que proposa la moció pot ser molt positiu.  
 
El Sr. Gavín  diu que el seu grup també votarà a favor de la moció. Considera que és lògica i 
coherent. Cal intentar-ho; no ens podem conformar amb una possible negativa. El barri té 
moltes necessitats i s’adequa a les previsions de la Llei. La petició que es proposa és 



 

 

 27 

coherent amb les propostes que molts cops ha fet el Grup de CiU en relació amb el barri. 
S’han fet coses positives, però les carències són evidents. Han denunciat carrers sense 
sortida o sense voreres, barreres arquitectòniques, zones inundables, etc. Mangraners és un 
barri que va començar fent-se per autoconstrucció; justament per això cal fer intervencions de 
millora. Les zones més noves del barri tenen resolta la major part d’aquests problemes; les 
zones més antigues no. Hi ha edificis a mig construir des de fa molts anys, que suposen un 
perill i són estèticament negatius. Cal intervencions socials, atès l’envelliment de la població. 
Recorda les esmenes presentades reiteradament pel seu grup quant a la rehabilitació del 
cinema Goya. També destaca la prioritat de fer un nou CAP (explica les peticions fetes en 
aquest sentit). Aquestes actuacions encaixen amb la tipologia del Pla de barris.  
 
La Sra. Brocal  diu que l’Ajuntament treballa des de fa temps al barri dels Mangraners per 
millorar la qualitat de vida dels seu habitants. Durant l’any passat s’han invertit més de 2 
milions d’euros en diferents projectes. Explica les obres fetes en la xarxa de clavegueram, 
urbanització del carrer Vila-rodona, pista de petanca, reformes als CEIP, urbanització del 
carrer Bobadilles Altes, centre de dia per a la gent gran, s’està treballant en el futur consultori, 
es fan millores al centre cívic, etc. (comenta les dades d’inversió i les obres que es fan amb 
càrrec als fons estatals). S’estan fent moltes inversions i és el que major aportacions té en les 
dues convocatòries dels fons estatals. S’estan fent habitatges amb protecció per donar 
resposta a les demandes dels veïns del barri. S’han fet els vestidors de les piscines, s’ha 
canviat l’enllumenat, s’ha fet una nova senyalització, etc. Mangraners té una població de 
2.451habitants, no tenen problemes de seguretat ni cap problemàtica social greu. No fem cap 
favor al barri dient el contrari. No hi ha greus problemes socials, econòmics o ambientals. 
Mangraners no és una extensió suburbana, feta sense planificació ni dotació d’equipaments. 
No hi ha dèficits d’equipaments. Hi ha un centre cívic amb llar de jubilats, biblioteca, 
telecentre, aules,  etc. en el qual tenen la seu 6 entitats del barri. Hi ha camp de futbol, 
piscines, pavelló poliesportiu, escola bressol,  etc. Quant a índex d’envelliment de la població, 
Mangraners està per sota que la mitjana de la ciutat (9 punts); el compara amb els altres 
barris que tenen atorgat un pla.. Els índex de persones grans que viuen soles també està 
quatre punts per sota de la mitjana. El percentatge de població estrangera està 11 punts per 
sota de la mitjana general de la ciutat. Creu que no es donen les condicions perquè 
Mangraners sigui inclòs en un Pla de barris. Les reformes que cal fer al barri es poden fer 
des d’altres projectes. Per aquest motiu votaran en contra de la moció i continuaran treballant 
 pels Mangraners com han fet fins ara.  
 
El Sr. Camats  agraeix els vots positius i les abstencions. Diu a la Sra. Brocal que sembla que 
estiguin parlant de dos barris de Mangraners diferents. Reitera els casos de voreres estretes 
o carrers sense paviment. Ha parlat amb veïns del barri i la visió que donen no és la que ha 
explicat la regidora socialista. No dubta que s’hagin fet les inversions explicades i creu que 
han estat ben fetes. La major inversió, però, ha estat la del carrer Vila-rodona que no està al 
centre del barri. El nucli més antic està degradat. Les noves urbanitzacions estan ben fetes. 
Continua sent necessari fer inversions importants en el nucli més antic. Insisteix què el barri 
compleix els requisits de la Llei per optar als ajuts.  
 
La Sra. Bergés  manifesta que el barri de Mangraners necessita accions; altra cosa és 
demanar un pla de barris en les circumstàncies actuals (en tenim tres). No podem oblidar les 
inversions i els manteniments que el barri necessita. L’abstenció no suposa negar que el barri 
necessiti actuacions de millora. 
 
La Sra. Horcajada  diu que el seu grup no vol donar cap mala imatge del barri dels 
Mangraners. Estan recollint una reivindicació dels veïns que ha estat feta pública. Altra cosa 
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és comparar la situació dels Mangraners amb altres barris que estan pitjor i que ja tenen 
concedit un Pla. No és el barri on s’ha invertit més a la ciutat (esmenta com a exemple el cost 
de la plaça de Blas Infante). No té tots els equipaments necessaris (el consultori encara no 
és més que un projecte).  
 
El Sr. Gavín  diu que han valorat molt positivament el que fins ara s’ha fet al barri. Li sap greu 
que es digui que el fet de defensar les necessitats del barri es pugui interpretar en el sentit 
que se’n  es parli malament. La mala imatge del barri la poden donar les necessitats existents 
(els carrers en mal estat, sense voreres...). Hi ha diferències entre l’opinió de la Sra. Brocal i 
la que han expressat els veïns. No estan satisfets ni contents de la situació actual. Plantegen 
la necessitat d’actuacions. Creu que la proposta està justificada i que concorda amb les 
peticions que fa el barri.  
 
La Sra. Brocal  diu que està en contínua comunicació amb els veïns del barri. Defensa la 
necessitat de  reformar  l’avinguda de Vila-rodona. Resta molt per fer, però no cal oblidar que 
Mangraners va ser el primer barri de Lleida a tenir equipaments. Té els problemes típics del 
moment en què es va fer i per això s’està invertint més que en qualsevol altre lloc. El Pla de 
barris no és l’instrument escaient; les reformes es poden fer mitjançant altres projectes.  
 
El Sr. Camats  s’alegra que s’hagi posat sobre la taula una problemàtica real i s’ha donat veu 
als veïns del barri dels Mangraners. Creu que hi ha contradiccions en la intervenció de la Sra. 
Brocal: Mangraners no va ser el primer barri de la ciutat a tenir equipaments. La quantitat 
d’inversions que es fan suposa reconèixer que les mancances existents han estat enormes. 
Tots estem d’acord que cal fer inversions i això no és incompatible amb demanar un pla de 
barris. 
 
El Sr. alcalde  manifesta que l’eina del pla de barris no és la que s’escau per la millora 
permanent que s’està fent a Mangraners. És el barri de Lleida amb més inversió per habitant 
en els darrers anys. Recorda el fet més important de les darreres actuacions que va ser la 
retirada de les torres elèctriques i que va suposar una inversió de més de 3 milions d’euros. 
Això va permetre el desenvolupament de l’habitatge al barri, que ha estat el problema més 
important durant anys. L’avinguda Vila-rodona és el centre social del barri; és l’entorn on es 
fan totes les activitats. Explica altres inversions i diu que s’hi continuarà treballant. Es van 
analitzar quins barris complien els requisits per optar als plans i en el cas de Mangraners no 
era l’eina adequada.  
 
Es rebutja amb 9 vots a favor dels grups d’ICV-EUiA, CiU i PP, 15 vots en contra del Grup del 
PSC i 3 abstencions del Grup d’ERC i del regidor no adscrit.  
 
 
 
Punt núm. 34.  Moció dels grups municipals d’ ERC i  del PSC en la qual s’insta  l’Estat 
espanyol a cancel·lar immediatament el deute extern  que té contret HAITÍ, pel 
terratrèmol del 12 de gener de 2010  
 
La Sra. Bergés  manifesta que la moció està consensuada per tots els grups excepte el del 
PP. Agraeix el suport i les aportacions fetes pel Grup del PSC. Creu que aquesta petició lliga 
amb el reconeixement municipal a totes les entitats i associacions que estan fent accions 
perquè arribi l’ajut a Haití. Creu que no té sentit que enviem recursos econòmics i al mateix 
temps hi hagi pendent un deute amb l’Estat espanyol. Insisteix en la necessitat que els ajuts 
no es facin en forma de crèdits. 
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El Sr. Zapater  s’adhereix a la moció. 
 
La Sra. Horcajada  diu que el seu grup està a favor de la moció, però volia votació separada 
d’un dels punts de la part dispositiva. Després de l’acord al qual s’ha arribat amb l’equip de 
govern aquest punt s’ha incorporat a un paràgraf. Són favorables a instar l’Estat a la 
condonació del deute. Explica que el grup parlamentari del PP va presentar una Proposició 
no de llei per la qual s’insta  aquesta condonació. Hi ha un compromís de condonació, 
acordat el juliol de 2009, que Espanya encara no ha materialitzat. Es volien abstenir en la 
referència que es fa  quant només puguin prestar els ajuts les entitats civils organitzades i les 
administracions, excloent l’exèrcit. Creu que nosaltres no hem de dir com s’han d’organitzar 
ni quina ha de ser la participació de l’exèrcit. Votaran a favor amb aquesta matisació: no 
tenen cap problema  perquè l’exèrcit ajudi  la societat civil a distribuir l’ajuda; allò que és 
important és que arribi a la població haitiana i se’n pugui gaudir.  
 
La Sra. Bertran  manifesta el suport del seu grup a la moció. Tots sabem quina és la situació 
actual d’Haití;  tots els punts de la moció són raonables i mereixen el vot a favor. 
 
La Sra. Ball  també reafirma el seu vot favorable. Vol remarcar la resposta de la societat civil 
de la nostra ciutat; vol fer un reconeixement a totes les persones que estan participant en la 
campanya de reconstrucció d’Haití. Ha estat una catàstrofe de gran magnitud que ha afectat 
directament al cor d’un Estat. Una situació tan excepcional requereix solucions excepcionals.  
 
 S’aprova per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 35. Moció del Grup Municipal d’ICV-EUiA r elativa al Pla de millora dels 
Camps Elisis. Diversos acords  
 
El Sr. Camats  informa que el punt tercer de la part dispositiva ha estat modificat per una 
esmena verbal acordada amb els grups de CiU i del PP. Està d’acord  què cal un pla 
d’intervenció integral dels Camps Elisis, que passi per un procés de participació ciutadana. 
Destaca  la importància ciutadana dels Camps Elisis, que també és una de les més 
importants imatges de Lleida. Explica la part expositiva de la moció. Hi destaca les funcions 
simbòliques, lúdiques, culturals, etc. També és important la funció firal i l’espai obert on es fa 
 tot un seguit d’activitats ciutadanes com l’Aplec o la Fira d’Abril. Hi ha moltes funcions i molts 
espais diferenciats. Cal, per això, tenir una visió de conjunt. S’ha fet una rehabilitació parcial 
que cal completar. Alguns dels acords proposats són actuacions molt puntuals, però 
necessàries. Explica les propostes d’acord que estan transcrites en la part dispositiva de 
l’acta. Destaca la preocupació sobre el funcionament de les fonts i explica l’existència d’una 
xarxa social que demana que estiguin totes en estat operatiu. Creu important que totes les 
colles de l’Aplec tinguin connexions d’aigua i de llum; les infraestructures bàsiques han de ser 
similars a les d’un càmping. Quant al Pavelló de Vidre,, concreta que es proposa iniciar 
estudis per avaluar la viabilitat de l’edifici; la seva opinió és que cal enderrocar-lo. Les 
opinions són encontrades, per això es demana que es facin els estudis de viabilitat i obrir un 
procés participatiu. També es demana un nou espai cobert similar a l’actual Pavelló Blau.  
 
El Sr. Zapater  diu que s’abstindrà de votar els dos primers punts, ja que creu que cal esperar 
una proposta d’arranjament global dels Camps Elisis. Votarà en contra dels punts 3 i 4 en 
coherència amb  la moció que ha presentat i defensat abans.  
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La Sra. Bergés  recorda la posició que van expressar en el Ple en la moció que sobre aquest 
tema es va tractar l’any 2008. Reitera que cal fer una actuació més global: anàlisi sobre les 
funcions de la Fira, els equipaments existents, processos participatius, etc.  Avui també 
s’abstindran de votar excepte en el primer punt, que planteja una proposta molt concreta que 
ja havien demanat en la Comissió d’Urbanisme. Amb l’anterior fons estatal ja es van fer unes 
obres molts importants en l’espai de l’Aplec. Sobre el Palau de Vidre i un nou Pavelló Blau 
creu que les propostes han de ser enfocades d’una altra manera i amb una anàlisi més 
global. Han fet propostes en qüestions puntuals, però la reflexió ha de ser més integral.  
 
La Sra. Horcajada  diu que la remodelació feta ha possibilitat la recuperació parcial dels 
Camps Elisis. Ara es veuen més  les diverses carències que té el Parc: façana de l’escola, 
pavelló de l’Antorxa, estat i funcionament de les fonts, etc. No creu que en ple segle XXI hi 
hagi problemes tècnics irresolubles que facin impossible que la font de  les Sirenes no pugui 
brollar. L’estat del Palau de Vidre és lamentable. Està d’acord  que cal un debat global sobre 
el conjunt dels Camps Elisis. Malgrat això, no creu que el contingut de la moció sigui 
incompatible amb la planificació més general. Els estudis serviran de base per prendre 
decisions més globals. Explica l’esmena feta al punt tercer, explicada pel Sr. Camats. 
Defensa que es faci un procés participatiu i cal començar-lo aviat, ja que mai és ràpid. Si cal 
demolir el Palau (o es plantegen altres usos)  han de ser els ciutadans els qui ho proposin.  
 
El Sr. Guallar  vol saber quins seran els arguments del Govern per oposar-se als punts de la 
moció. Creu que és difícil oposar-se a l’arranjament d’una font o estudiar les solucions 
perquè funcioni la resta. El Grup de CiU ha coincidit en punts de la moció amb propostes 
presentades en altres moments (esmenta com a exemple el cas del nou Pavelló Blau o 
l’arranjament dels espais de l’Aplec). També creu que totes les actuacions tenen sentit vistes 
des de l’òptica de la Fira de Lleida i del seu Pla estratègic. És molt important saber què 
podem fer amb el Pavelló de Vidre; hi ha moltes opinions divergents i cal tenir estudis per 
poder fixar criteris. El Pavelló cal mantenir-lo mentre estigui en actiu per a activitats firals. 
Explica les esmenes introduïdes en el punt tercer de la proposta. Votaran a favor de la moció.  
 
La Sra. Camps  creu que és fàcil deduir els motius del vot contrari del seu grup. Li sorprèn 
l’actitud del Sr. Camats, que prescindeix del seu passat i del que també té  el grup al qual 
pertany. El Sr. Camats va ser regidor de l’equip de govern durant quatre anys. La rehabilitació 
dels Camps Elisis va ser un dels projectes estrella de l’anterior Govern, amb un cost de 6 
milions d’euros i que va ser aplaudit per tots els grups que el van acordar. Ara diu que es 
tracta d’una rehabilitació parcialíssima. De les carències del   Parc només n’ha trobat una: la 
font de la Sirena. No hi ha cap font més que estigui espatllada; cal tenir en consideració que 
a l’hivern les fonts es tanquen a tota la ciutat. La font de la Sirena es va recuperar amb grava 
blanca, sense aigua. Per fer una altra recuperació calia aixecar un gran parterre que estava 
en molt bon estat. En el seu moment l’equip tècnic corresponent va decidir que, vist el cost 
que representava (per la pèrdua d’aigua) i la necessitat d’aixecar el parterre, la fórmula més 
escaient era la recuperació que s’ha fet, amb grava blanca. Ho tornaran a estudiar. Els altres 
estanys i fonts s’han recuperat i funcionen. Destaca el gran nombre d’inversions que s’han fet 
al recinte destinades a l’Aplec en aigua, asfaltat, etc. (les explica). Creu que està en molt 
bones condicions per ser un recinte on es fan determinats esdeveniments a l’any, sense un 
ús constant. No creu que sigui el moment dels estudis sobre el Palau de Vidre; ja es faran. 
Quant al nou Pavelló Blau recorda que, l’any 2009, es va debatre una moció del Grup de CiU, 
en el mateix sentit, que va comptar amb l’oposició de la Sra. Rivadulla.   
 
El Sr. alcalde  explica que ahir va tenir una llarga conversa amb el  líder  del grup d’amics de 
la font de la Sirena i li van explicar les consideracions que acaba d’exposar la Sra. Camps. 
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Creu que ho va entendre clarament.  
 
El Sr. Camats  diu que en algunes qüestions no té les mateixes opinions que la regidora a la 
qual va substituir, tot i ser del mateix partit. Això l’autoritza a prendre decisions, tal  com ho  
fa, en funció de les circumstàncies i del moment. Sembla que no hi ha possibilitat d’acord. 
Creu que no fa cap mal fer els estudis proposats en el punt tercer i pensar al més aviat 
possible què farem amb el Palau de Vidre; ara fa mania. Agraeix que es torni a estudiar el 
cas de la font de la Sirena; creu que la tecnologia actual ho permetrà.  
 
Les votacions estan reflectides en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
 
Punt núm. 36. Moció del Grup Municipal del PP relat iva a l’horari d’acollida per als 
nens/es matriculats a les EEB municipals  
 
La Sra. Horcajada  presenta la moció. Destaca la importància del compromís de conciliar la 
vida familiar i laboral, cosa que ha de ser també promoguda pels poders públics. El manifest 
del dia 8 de març planteja, entre altres reivindicacions, les mesures encaminades a aquesta 
conciliació. Cal fer reformes legals, l’atorgament d’ajuts i també l’adaptació dels serveis 
públics. Hi ha una relació molt important entre la família i l’escola. Les escoles bressol 
comparteixen amb els pares la responsabilitat d’assolir el desenvolupament dels infants; això 
ha de ser compatible amb les responsabilitats professionals. Per aquest motiu proposa 
l’ampliació del servei d’acollida que presten les escoles bressol municipals, per ajustar-los a 
les jornades laborals vigents. Llegeix i explica el text dels acords que consten transcrits en la 
part dispositiva de l’acta. Creu que la proposta s’adequa als criteris pedagògics plantejats per 
l’IME.  Explica l’exemple d’altres ajuntaments, en concordança amb la seva proposta. Creu 
també que es pot negociar una implantació per fases. Cal ser coherent i actuar d’acord amb 
les declaracions de conciliació de la vida familiar i laboral que avui mateix ha fet la 
corporació. Hi ha famílies que ho tenen molt difícil i no poden en cap cas triar els horaris 
laborals; especialment estan perjudicades les famílies monoparentals (la major part són 
dones i amb pocs recursos familiars i econòmics). Demana el vot favorable a la moció.  
 
El Sr. Zapater  diu que votarà en contra de la moció per dos motius. En primer lloc creu que 
l’horari proposat és antipedagògic (tant en l’hora d’entrada com en la de sortida). En segon 
lloc, creu que la mesura suposaria un increment de la plantilla docent i un augment de la 
despesa.  
 
El Sr. Camats  també anuncia el vot desfavorable a la moció. Hi ha una qüestió de principis: 
no hem de carregar damunt de l’escola la solució d’un problema social de caràcter ampli i 
d’espectre molt divers com és aquest. Creu que la vida productiva s’ha d’adaptar a uns 
horaris escolars racionals. El model de les escoles bressol és un model d’escola, no de 
guarderia (ho explica). Deixem els nostres infants per a què els eduquin, amb  un personal 
que té una qualitat tècnica i professional lloable. No està d’acord a fer cap canvi de model. El 
Pacte social per a la ciutadania va trencar parcialment el model inicial; en aquell moment ja 
es va dir que s’havia arribat al límit quant a modificacions (explica la creació del servei 
d’acollida matinal que ara hi ha). No es pot trencar el model que ha donat tan bons resultats.  
 
 
La Sra. Bergés  explica que ells també votaran en contra de la moció. Coincideix amb els 
arguments explicats pel Sr. Camats. Les discrepàncies són filosòfiques i ideològiques. 
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L’allargament dels horaris no és la solució; la pressió  cal fer-la en l’àmbit laboral i en el 
productiu. Tots ens hem de convèncer  que no es poden allargar indefinidament els horaris 
escolars de les criatures. Hi ha altres mecanismes per resoldre els problemes que hi ha en 
totes les etapes de l’educació infantil. Cal buscar mecanismes per què els infants pugin estar 
amb les famílies i que aquests no siguin els d’allargar els horaris de les escoles bressol (ho 
explica). Cal fer pressió (des de tots els àmbits) per aconseguir fer compatibles la vida 
familiar i laboral. Cal superar el concepte conciliació i plantejar noves idees com la del Pla 
estratègic sobre els usos i gestió del temps a la vida quotidiana.   
 
La Sra. Rodríguez  manifesta que el seu grup es posicionarà en contra de la moció. Subscriu 
els raonaments dels grups precedents. Conciliar la vida laboral i familiar no passa per tenir 
als nens amb uns horaris llargs a les escoles. No han de ser guarderies. L’infant té dret 
també al descans, al lleure, al joc i a la família. 
 
El Sr. Castillo  diu que està d’acord amb els arguments explicats per la Sra. Horcajada i que 
consten en la part expositiva de la moció. La preocupació és lloable i la comparteix. Malgrat 
això, no poden estar d’acord amb la proposta que es presenta. La Llei 5/2004, de creació de 
llars d’infants de qualitat, preveu que cal garantir els drets dels infants de 0 a 3 anys; les llars 
han de ser una part del sistema educatiu. El Decret 282/2006, que regula el primer cicle 
d’educació infantil, diu que l’horari ha de respectar els límits raonables de permanència dels 
infants al centre. No hi ha més normativa quant als infants de 0 a 3 anys. Explica amb detall 
l’horari actual de l’educació primària (6 hores), i el del primer cicle d’educació infantil (sense 
la sisena hora). Per conciliar la vida laboral i familiar s’ha regulat una flexibilitat en l’acollida 
(fet a demanda). Explica que en les escoles bressol municipals, de 836 places, fan servir 
l’acollida matinal 21 nens i recollida flexible a la tarda 22 (un 2,6% dels pares).  Hem de 
vetllar l’escola com a servei educatiu, amb serveis de suport com els que ara es fan. El servei 
d’acollida i recollida no es fa amb educadors, sinó amb personal auxiliar; no podem estar 
(com proposa la moció), 2,5 hores a la tarda sense personal qualificat amb els nens. Hem fet 
una proposta d’escola de qualitat i no creu que sigui positiu canviar de model. Tenim altres 
mecanismes a les ludoteques, per exemple. L’educació no pot resoldre tots els problemes 
socials. Espera que les empreses augmentin la flexibilitat en la gestió horària; l’educació no 
ho pot substituir. Votaran en contra de la moció.  
 
La Sra. Horcajada  diu que el model va canviar amb el Pacte social per a la ciutadania, quan 
es va crear el servei d’acollida. L’actual model conjumina els dos criteris: acollida i educació. 
No parlem d’incrementar hores lectives ni de contractar més personal educatiu. Només 
demanen més flexibilitat, oferir més facilitats als ciutadans per conciliar la vida familiar i la 
vida laboral. No tothom pot triar horaris laborals. Lamenta que es consideri que fer servir 
aquest servei suposi una actitud d’aparcar els fills. La realitat és que avui la conciliació entre 
la vida laboral i la familiar no hi és i les més perjudicades són les dones. Lamenta el vot 
contrari a la moció.  
 
Es rebutja amb 2 vots a favor del Grup del PP i 25 vots en contra de la resta de grups.  
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Número 1.  El Sr. Gavín  explica que   l’atur  continua  creixent  i  la  UE  informa   que  
l’ increment de l’IVA pot ser un inconvenient per a l’economia espanyola; podem ser l’única 
economia que continuï en recessió durant l’any 2010. S’anuncien retallades i fusions 
d’empreses públiques i un pla de reestructuració i ajust del sector públic, per tal de disminuir 
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les despeses de personal un 4%. Ens demanen a les administracions autonòmica i local que 
fem aquest esforç. Es demana diàleg entre les forces polítiques  per arribar a acords sobre 
morositat i fiscalitat pública en relació amb la lluita contra la crisi. El Grup de CiU,  en el Ple 
de l’estat de la ciutat de l’any 2008, va presentar  un Pla de mesures contra la crisi i va 
demanar diàleg i consens en aquestes qüestions. Aquesta petició s’ha reiterat l’any 2009 i en 
el debat de les darreres modificacions de les ordenances fiscals. S’ha proposat el pagament 
per part de l’administració en un termini de 30 dies. S’han fet coses en els darrers temps, tot i 
que moltes de les propostes de CiU han estat acceptades d’una manera molt limitada. El Pla 
d’austeritat municipal no ha donat els fruits previstos pel Govern. La partida de personal 
gairebé s’ha doblat en 5 anys i per a  l’any 2010 es preveu un augment del 4.64%. Es va 
votar una moció de CiU  relativa a la congelació dels impostos i pocs dies després es va 
aprovar un augment de l’IBI del 10%. Es va aconseguir un acord per fusionar i/o eliminar 
organismes autònoms de l’Ajuntament, en una línia similar a allò que preveu el Govern de 
l’Estat. S’han presentat propostes per dinamitzar l’economia local. Amb voluntat d’arribar a 
acords i  que es faci un diàleg seriós i valent, demana a l’Alcaldia que es facin coses des de 
l’Ajuntament de Lleida per ajudar l’economia local a sortir de la crisi. Amb el diàleg podem 
avançar de manera important i crearem confiança. Demana que s’aprofundeixi en aquestes 
qüestions i anem molt més enllà de les mesures que,  fins ara,  s’han pres a l’Ajuntament.  
 
El Sr. alcalde  agraeix les propostes fetes per ajudar a fer front a la crisi econòmica i sortir 
reforçats d’aquesta etapa. El nivell de treball actual per generar ocupació i activitat 
econòmica no s’havia fet mai. Diu que en els darrers 5 anys no s’ha doblat la partida de 
personal; els increments de plantilla (en els darrers dos anys) només s’han donat per a 
personal d’escoles bressol i per a agents de la Guàrdia Urbana. Quant a mesures per a les 
PYMES se n’han pres i se n’hauran de prendre més. Esmenta com a exemples el darrer 
conveni signat amb la PIMEC o projectes com el Parc Científic (on treballen 750 persones) i 
la Llotja (que pot generar activitat a 125 persones). També destaca l’obra pública que,  l’any 
passat, generava fins a 2.000 llocs de treball. Cal continuar treballant. Defensa de manera 
especial la formació professional. Creu que el Consell Econòmic i Social pot ser el marc 
adequat per treballar (els partits, empresaris, sindicats, centre educatius,  etc.). Es pot fer una 
convocatòria específica a tal efecte per tal de treballar plegats. 
 
El Sr. Gavín  diu que l’actuació de l’Ajuntament està molt lluny de les propostes que està fent 
el Govern central. El capítol de personal, en comptes de disminuir,  l’any 2010  augmentarà 
gairebé el 5%. Europa diu que l’augment d’impostos frenarà la recuperació econòmica; cal fer 
una contenció clara de la fiscalitat municipal tal com vàrem aprovar al Ple. Insisteix en la 
necessitat del diàleg. Recorda que a l’any 2008 també van demanar una reunió del CES per 
debatre i consensuar noves propostes de lluita contra la crisi. Vol veure en l’explicació de 
l’alcalde la possibilitat de poder avançar. 
 
El Sr. alcalde  diu que l’augment del capítol de personal no correspon a increments lineals, 
sinó a l’anualització de les noves places de l’àmbit educatiu i de la Guàrdia Urbana. No està 
d’acord amb la crítica feta pels increments tributaris que fan referència a l’IBI. Es continuarà 
treballant per sortir de la crisi en condicions excel·lents; podem sortir reforçats,  ja que els 
projectes estratègics de futur, com el polígon industrial, el Parc o la Llotja i inversions de la 
Generalitat com l’aeroport, ho poden fer possible. També estem treballant per pal·liar els 
efectes negatius de la crisi sobre els més febles.  
 
 
Número 2. La Sra. Bertran  explica els fets que motiven el prec. Hi ha queixes des de 
començament d’any sobre multes a persones que tenen la targeta per estacionament de 
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persones amb discapacitat. Hi ha informacions contradictores sobre l’ordenança reguladora 
d’aquest servei. S’ha multat per manca de visibilitat del nom i els cognoms del titular de la 
targeta. S’ha donat informació sobre els drets de les targetes que no coincideixen amb el 
contingut de l’ordenança. S’han donat, en resum, informacions i situacions contradictòries. Es 
vol posar de manifest la desinformació i per això es demana que es clarifiqui quin és l’ús que 
s’ha de fer d’aquestes targetes (en les tres modalitats) i que aquesta interpretació es 
transmeti de manera clara a l’empresa que gestiona les zones blaves. Es demana també que 
es faci una campanya informativa als beneficiaris per tal que puguin saber els seus drets i 
obligacions. També proposa que s’anul·lin els expedients sancionadors que  s’han fet fins ara 
en aquest context de desinformació i que el control del mal ús que es pugui fer de les 
targetes es faci posant-hi la matricula del vehicle. També proposa que s’unifiquin els criteris 
d’ús de les targetes, ja que en altres ciutats les ordenances reguladores preveuen altres 
drets; cal evitar els greuges comparatius.  
 
El Sr. alcalde  pren nota del prec. La Sra. Mínguez diu que es va intentar millorar l’ordenança 
fiscal en aquesta matèria i per això es va modificar el seu redactat. Això ha provocat alguns 
malentesos des del mes de gener. El mes de febrer estava previst portar al Ple una 
modificació de l’ordenança fiscal per clarificar aquests supòsits. S’ha ajornat la proposta fins 
al proper Ple per estudiar-la i comparar-la amb altres municipis. Explica la complexitat de les 
modalitats que espera es resolgui amb la modificació anunciada.  
 
La Sra. Bertran  espera que el mes de març es proposi la modificació de l’ordenança. 
Insisteix a demanar una solució per a les persones que han estat sancionades. La Sra. 
Mínguez diu que s’estudiarà cadascun dels expedients per analitzar els motius de la sanció.  
 
 
Número 3. El Sr. Padilla  intervé en relació amb la política laboral de l’Ajuntament. Tenen la 
impressió que en aquest tema el Govern sembla el conductor de l’acudit (que va en direcció 
contraria i creu que són la resta qui ho fa). Tothom els va de cara i el Govern pensa que és ell 
qui estan conduint bé. Els darrers dies s’han fet diversos comunicats en el mitjans de 
comunicació i tots els sindicats i tots els grups de la Paeria hem dit que ens sembla que la 
política laboral d’aquest Ajuntament no és la correcta. Els diferents comunicats de tots els 
sindicats ens porten a fer la pregunta que ara farem. Són comunicats molt durs, que 
qüestionen molt la política laboral de l’Ajuntament. Primer van ser tres sindicats (CSIF, 
USTEC i Tots Paeria), en el qual hi havia expressions fortes, que no necessàriament el seu 
grup ha de compartir. Després va ser CCOO qui es va afegir, dient coses molt dures. La 
resposta de l’equip de govern va ser menysprear aquests sindicats, dient que eren minoritaris 
i que el sindicat majoritari no hi estava d’acord. Als pocs dies l’UGT (el sindicat majoritari) va 
informar als diaris que recorreria la plantilla d’aquest any i aniria al jutge si no es modificava; 
fan també certs comentaris no molt elogiosos de la política laboral de l’Ajuntament. Hi ha 
expressions dures com que “s’estan comprant silencis”, “hi ha injustícies i mafiades i 
mafietes”, “que a l’hora de proveir llocs de treball hi manquen els principis de capacitat, mèrit, 
igualtat, publicitat i bona fe”, “que no aguantaran més enganys”, “que hi ha amiguisme, favors 
polítics, incoherència, manca de transparència, cap ètica de treball”... això ho diuen els 
sindicats. El Grup de CiU, com va dir un personatge històric “ni quitamos ni ponemos rey”. 
Estan molt preocupats pel menyspreu que es té moltes vegades i per la manca de diàleg amb 
els representants sindicals de la casa. Tenim judicis laborals que ens comporten gastar molts 
diners, ja que els perdem. Moltes vegades s’amaga informació sobre temes laborals a la 
Comissió corresponent. Hi ha incompliments de compromisos ferms com el que l’alcalde va 
tenir davant els sindicats (segons diuen ells) el passat dia 16 de desembre; es va 
comprometre en una sèrie de punts que realment no s’han complert. Un d’aquests punts molt 
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important és la suspensió de qualsevol modificació de l’actual plantilla fins que estigui 
acabada la RLT, que havia d’estar finalitzada el proper dia 30 de juny de 2010 (recorda que 
s’havia d’acabar l’any 2006, segons preveia el conveni del mateix any). Estan molt 
preocupats,  ja que no funciona de cap manera el departament laboral de la casa. Demana a 
l’alcalde, com a cap de personal, que remogui els obstacles que fan que la situació de la 
política laboral de la casa tingui tanta gent en contra. En aquest sentit demanen que faci allò 
possible perquè hi hagi una política laboral més racional i més tranquil·la que l’actual. El 
sindicats van posar com a titular el lema “ja n’hi ha prou ! “.  Nosaltres preguntem  “ja n’hi ha 
prou, Sr. alcalde ?”.  
 
El Sr. alcalde  diu que si compressin silencis no sortirien les veus a les quals s’ha referit. 
Destaca la complexitat de les relacions laborals, especialment en anys de dificultats; hi ha 
una opinió social en què es fa un discurs referit al privilegi dels funcionaris, per tenir un lloc 
de treball garantit, i es planteja la congelació de retribucions i la disminució de les oportunitats 
de promoció.  Aquest discurs es dóna ara i en totes les situacions de crisi. Aquest entorn 
dificulta les relacions laborals en qualsevol administració. La regidora responsable i el gerent 
de Recursos Humans fan la seva feina. Actualment negocien el conveni i en aquests 
moments uns sindicats (els minoritaris) han abandonat la negociació. Les negociacions es 
fan amb el Govern i els sindicats majoritaris també tenen la responsabilitat (compartida o no) 
de negociar. El procés no s’aturarà. Sobre els compromisos que l’Alcaldia va assumir amb els 
representants sindicals explica que va assumir els següents: encarregar la RLT (ahir van 
estudiar les ofertes per encarregar els treballs de redacció i en uns 15 dies estarà fet 
l’encàrrec) i no cobrir vacants de caps de servei i similars fins tenir la RLT. La paraula ha 
estat complida. Les tres places de caps de servei que s’han convocat corresponien a vacants 
de l’any 2008 i no eren objecte del pacte. Els compromisos es compleixen. La redacció de la 
RLT pot ser perfectament paral·lela a la negociació del pacte - conveni (explica l’estat actual 
del pacte). És lògic que en una relació empresa -treballadors hi hagi comunicats que de 
vegades són durs; no s’han de descontextualitzar i cal emmarcar-los en la negociació 
sindical.  
 
El Sr. Padilla  agraeix l’explicació i diu que hi ha compromisos que venen de llarg. Insisteix en 
què l’any 2006 ja es va pactar fer una nova RLT; estem a l’any 2010. Hi ha hagut acusacions 
molt greus que van més enllà fins i tot de la relació dura que sempre hi ha  entre la part 
patronal (la que dirigeix l’Ajuntament) i els sindicats. Creu que hi ha d’haver explicacions. 
Insisteix en què la seva sensació (que creu molt compartida en aquest Ajuntament) és que la 
política laboral no funciona i l’alcalde és el cap de personal i pot remoure els obstacles 
suficients perquè aquesta  política laboral canviï.  
 
El Sr. alcalde  diu que l’ambient laboral és bo i el nivell de serveis als ciutadans és excel·lent. 
Cal insistir a tenir un bon pacte – conveni i fer una bona negociació. Pel que fa a la RLT, 
aquest matí s’ha informat als representants sindicals amb els que s’ha entrevistat, que en un 
termini molt breu estarà encarregada.  
 
 
Número 4 El Sr. Guallar  recorda que aviat farà dos anys de l’aprovació d’una moció del seu 
grup, per unanimitat, relativa al reglament de participació dels grups municipals en els mitjans 
de comunicació de l’Ajuntament. La Llei municipal,  des de l’any 2003, preveu que l’hem de 
tenir. Al Ple de març de 2009, el seu grup li va preguntar sobre aquesta qüestió i l’alcalde es 
va comprometre que aquest Reglament es disposaria en un breu espai de temps. Encara no 
el tenim i només es va convocar una reunió a l’abril de l’any passat; reunió que no va donar 
fruits. No volen qualificar aquest retard de gairebé dos anys, per fer un reglament del qual hi 
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ha models de l’ACM o de la FMC. És una feina senzilla. Demana que no hagi de passar un 
altre any més i que es pugui tenir aquest reglament al més aviat possible.  
 
El Sr. alcalde  diu que es veritat que van molt endarrerits en aquesta qüestió; es van iniciar 
tasques però el reglament no s’ha fet.  Les prioritats han motivat que aquest treball,  més de 
fons, quedés ajornat. Intentarà que en la propera Junta de Portaveus es pugui tenir un 
document que serveixi de base per elaborar aquest reglament; es portarà aquest esborrany a 
la propera Junta.   
 
El Sr. Guallar  els farà arribar un model per facilitar aquesta tasca. El Sr. alcalde ho agraeix.  
 
 
Número 5.  El Sr. Gavín  creu que l’alcalde, de vegades,  prejutja les opinions dels altres 
grups sense respectar adequadament les opinions diverses que representen. Es refereix a 
algunes qualificacions del posicionament dels grups de l’oposició que han  estat qualificades 
de poc valentes, motivades per la por, que amagaven altres intencions, sobre la definició com 
a independentistes, etc. (ho explica amb detall). Fa referència a la moció sobre la consulta 
per a la independència, del Ple del passat mes de setembre, en què l’alcalde  va dir que el 
PSC i ERC eren les úniques forces que tenien un posicionament clar en aquesta qüestió 
(amb posicions, òbviament diferents, ja que l’alcalde va deixar ben clar que en cap cas era 
independentista). Creu que ara ha canviat de criteri, tot hi haver votat en contra de la moció. 
Celebra que hagi canviat d’opinió. En la Junta de Portaveus es va explicar que en gran part 
s’aplicaven els raonaments que havia fet el Grup de CiU: Si unes entitats socials volen fer 
una consulta, l’Ajuntament no es pot implicar directament ni donar suport directe, però pot 
cedir locals municipals. Li agradaria que aquest canvi d’opinió tan radical entre el Ple de 
setembre i ara pugui servir per a altres ocasions. Valora positivament que es rectifiqui i 
demana al Govern que no prejutgin l’oposició ni els assignin actituds que no pertoquen. No 
creu que l’alcalde s’hagi tornat independentista i malgrat això ha decidit cedir locals 
municipals coincidint amb el posicionament del Grup de CiU. Demana un context de respecte 
i cordialitat vers els posicionaments dels grups.  
 
El Sr. alcalde  explica que el debat del Ple de setembre era sobre independentisme, amb 
independència de les modificacions que es van introduir en la proposta de moció. Debatíem 
si l’Ajuntament liderava una consulta popular sobre l’independentisme. El debat es centrava 
sobre el paper promotor de l’Ajuntament en relació amb la consulta independentista. La seva 
visió sobre la relació amb l’Estat no ha canviat. Ara, unes entitats de la ciutat (que mereixen 
tot el respecte i credibilitat, com l’Ateneu de Ponent o Òmnium Cultural) que participen en la 
vida cívica i cultural de Lleida, demanen l’ús de centres cívics. No han demanat l’ús de cap 
edifici de caràcter oficial, administratiu o de serveis (com la Paeria o els edificis centrals de 
l’Ajuntament); tampoc han demanat l’ús de centres escolars. Han demanat usar centres 
cívics als barris, en aplicació del Reglament que regula el seu ús. Es va analitzar aquest 
Reglament i l’alcalde no negarà l’ús d’aquest centre quan correspongui. Manifesta que no 
està d’acord amb el plantejament dels organitzadors de la consulta; que no anirà a votar. 
Malgrat això considera que una activitat com aquesta està dins el marc cívic. A l’Ajuntament 
vàrem votar que no promouríem la consulta, però no es pot negar el dret a l’ús d’un espai 
cívic a unes entitats de la ciutat que estan clarament arrelades.  
 
El Sr. Gavín  recorda que en el Ple de setembre es va parlar de civisme, de participació, de 
més democràcia, etc. Va ser el Govern qui va voler fer un debat sobre l’independentisme. 
L’acord no era una votació sobre la independència, estava obert a qualsevol mena de 
consulta popular. Pensaven el mateix que ara diu l’alcalde que és correcte. Celebra el canvi 
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de postura. Els va saber molt greu que se’ls digués que amagaven les intencions o que no 
volien dir la veritat. Ara s’acaba fent el que proposava un dels punts de la moció. Celebra el 
canvi de parer, que ara és exactament el mateix que defensava CiU en aquell Ple.  
 
El Sr. alcalde  diu que caldria llegir quin era el títol de la moció. Aquest parlava literalment de 
independentisme. Feia servir aquesta paraula i el context de debat  era clar. Es voten uns 
acords en el marc d’un context i el títol de la moció parlava d’independentisme, es parlava 
d’Arenys de Munt i del model de relació amb Espanya. El marc del debat general d’aquells 
dies era un debat sobre la independència. En les resolucions es va matisar el text, però 
s’estava plantejant la promoció del referèndum per part dels ajuntaments. Per això vàrem 
votar negativament. Ara, dues entitats cíviques de l’àmbit cultural de la ciutat ens demanen 
un centre cívic; l’Ajuntament cedirà un centre cívic per aquestes entitats.  
 
El Sr. Gavín  recorda que en aquell Ple van demanar que es tornés a llegir la part dispositiva 
de l’acord, ja que era la part que es votava. El que volen fer les entitats a les quals ha fet 
referència és una consulta popular sobre l’independentisme; no han canviat de propòsit. El 
Sr. alcalde insisteix que aquell acord es va votar en un marc determinat. L’Ajuntament no 
promou cap activitat, cedeix un espai cívic a unes entitats cíviques.  
 
 
Número 6. El Sr. Mitjans  demana informació sobre l’estat de les negociacions amb el 
Ministeri de Defensa sobre la reversió dels terrenys de Gardeny de l’antiga residència de 
Suboficials. Recorda que el posicionament del Grup d’ERC és de plantejar la reversió gratuïta 
dels béns. 
 
El Sr. alcalde  diu que les converses segueixen el seu procés; espera que aquest sigui el 
més curt possible. Avança que l’actual Llei reguladora de les infraestructures de la defensa 
impedeix que es facin donacions gratuïtes. La negociació ha estat llarga. Fins i tot ens hem 
plantejat no comprar aquest espai i demanar una cessió en ús. Qualsevol model alternatiu 
xoca amb la normativa d’infraestructures abans esmentada. En els immobles desafectats de 
l’ús de defensa (com és el cas de Gardeny), la Gerència d’Infraestructures de la Defensa ha 
de fer la transmissió d’aquell bé de manera onerosa. La discussió està en fixar el preu. Hi ha 
molts criteris de valoració (explica alguns exemples); ara discutim quin és el que cal aplicar. 
Quan es tanqui la valoració es portarà al Ple l’acord corresponent.  
 
El Sr. Mitjans  proposa que es compri per un preu simbòlic d’un euro. El Sr. alcalde diu que 
això no s’adequa a les previsions de la Llei que preveu que s’apliqui un criteri objectiu de 
valoració. La nostra estratègia negociadora es centra en decidir quin és el criteri de valoració 
que s’aplicarà.  
 
 
Número 7. La Sra. Bergés  formula un prec relatiu a un dels acords del darrer Ple de l’estat 
de la ciutat. Es va aprovar per unanimitat una Resolució per dotar-nos d’un mecanisme de 
seguiment de les mocions que aprovi el Ple. Es va decidir fer-ho mitjançant la Junta de 
Portaveus, amb una periodicitat mínima de cada sis mesos. Demana que es faci aquest 
repàs del compliment de les mocions aprovades (esmenta com a exemple la moció sobre la 
petició relacionada amb els ferrocarrils Ave i Avant).  
 
El Sr. alcalde  pren nota del prec i intentarà complir el compromís. Sobre l’exemple plantejat 
per la Sra. Bergés diu que està en aquests moments en fase de negociació amb ADIF; creu 
que hi ha bones perspectives en relació amb el finançament de les obres de l’estació. Està 
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prevista també una reunió amb RENFE. 
 
 
Número 8. La Sra. Horcajada  recorda l’acord adoptat pel Ple el passat mes d’abril (a 
proposta del Grup del PP) pel qual s’establia un compromís de l‘Ajuntament de reiterar la 
petició, al conseller Saura, d’incrementar la dotació de mossos d’esquadra a la nostra ciutat 
(explica els detalls de l’acord). Hi havia un compromís d’enviar 50 nous efectius al mes 
d’octubre passat i 47 més durant el primer trimestre d’enguany. Hi ha informacions que diuen 
que aquest desplegament no s’ha fet i així ho ha corroborat un sindicat dels mossos. 
Pregunta quants agents s’han incorporat durant el darrer trimestre de l’any 2009; quants 
efectius han marxat des de l’octubre de l’any 2009 fins a febrer de l’any 2010; i quants són els 
efectius previstos durant el primer trimestre de l’any 2010.  
 
El Sr. alcalde  diu que va fer les corresponents consultes a la Conselleria i pot informar que 
els primers 50 mossos ja s’han incorporat. El primer compromís està complert. Aquest 
desplegament es fa en la regió policial de Lleida no només en la capital.  
 
La Sra. Mestres  ratifica la resposta de l’Alcaldia. S’han incorporat 50 mossos a 31 de 
desembre de 2009. No ha marxat cap efectiu i properament s’incorporaran els 47 nous 
agents. Aquesta és la informació de la qual disposem.  
 
La Sra. Horcajada  es remet a les declaracions fetes pel sindicat dels mossos d’esquadra 
sobre la manca de compliment del compromís. Celebra  que sigui cert el desplegament 
previst. Pregunta per quin motiu són contradictòries les informacions del sindicat amb les de 
la Conselleria. Pregunta si les noves incorporacions arribaran abans de finals de març.  
 
La Sra. Mestres  diu que hi ha molts sindicats entre els mossos i que la informació que diu la 
Sra. Horcajada només és del sindicat CAT.ME. La voluntat de la Conselleria és la de complir 
els terminis que es van fixar. Vol que consti en acta l’agraïment a la tasca duta a terme ahir 
per part de la Guàrdia Urbana, amb la detenció d’un conegut delinqüent a la Mitjana. També 
vol que consti la tasca feta avui pels mossos d’esquadra a la ciutat al voltant de l’avinguda  
Prat de la Riba i el carrer Pallars, on han fet la detenció de 6 persones que havien fet 
diversos robatoris.  
 
 
Número 9. El Sr. Camats  fa referència a la pregunta que ha fet abans el Sr. Padilla. Explica 
que tots els sindicats de la Paeria coincideixen en la preocupació que abans s’ha explicat. 
Creu que la resposta del Sr. alcalde ha esvaït la preocupació quan ha dit que la RLT es durà 
a terme en un termini molt breu. Vol manifestar que la preocupació dels sindicats és també la 
seva preocupació.  
 
El Sr. alcalde  precisa que els treballs s’encarregaran en els propers 15 dies i tindran un 
període d’execució entre 5 i 6 mesos.  
 
L’alcalde aixeca la session, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari, 

Vist i plau, 
L’alcalde, 


